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PLE DE L’AJUNTAMENT  

 

 
Sessió Ordinària                                                                        Dijous, 22 de juliol de 2010 
Acta núm. 8                                                                                                         1a. convocatòria 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcalde-President: Sr. JOAQUIM BALSERA GARCIA. 
 
Regidors/Regidores: Sra. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ, Sr. JOSÉ FCO. OBISPO 
VALLECILLOS, Sr. XAVIER ESTEBAN MARTÍN, Sra. ANNA BECERRA PEÑA, Sra. 
LAURA BARRUFET MIRÓ, Sr. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, Sra. NEUS VENDRELL 
VIGO, Sra, SALVADORA SANZ RECOBENIZ, Sr. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, Sr. 
LUÍS IGLESIAS TORO, Sr. BENET CASTILLEJOS SEGURA, Sr. JOSEP LLOBET 
NAVARRO, Sr. JOSÉ ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, Sr, SERGIO ENGLI IZQUIERDO, Sra. 
MARTA JIMÉNEZ IBORRA, Sr. ANDREU PÉREZ LORITE, Sra. EMMA BLANCO 
ANGUERA, Sr. FRANCISCO JAVIER GARCÍA GALCERAN, Sr. RAMON CASTELLANO 
ESPINOSA i Sr. MIGUEL ÁNGEL IBÁÑEZ GINER.  
 
Funcionaris: 
Secretari: Sr. Guillermo de Prada Bengoa. 
Cap del Servei de Secretaria: Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor : Sr. José Mª Garcia Pascual. 
 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va reunir el Ple 
de l'Ajuntament el dia vint-i-dos de juliol de dos mil deu, en sessió ordinària, primera 
convocatòria, amb la presidència del Sr. Joaquim Balsera Garcia, alcalde-president, concorrent 
els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari general, Sr. Guillermo 
de Prada Bengoa. 
 
La sra. Anna Becerra va estar present durant tota la sessió tret de que al final de la sessió va 
haver de marxar, per la qual cosa no va estar present en la votació de les declaracions polítiques 
del PP i C’s.  
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
I essent les divuit hores, cinc minuts, el Sr. alcalde-president, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
 

1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Aprovar l’acta de la sessió anterior núm. 7 de data 17 de juny de 2010.  
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PART RESOLUTIVA DEL PLE  

 
 
 

2 - DESESTIMACIÓ RECURS DE REPOSICIÓ PRESENTAT PER 
L’EMPRESA BRITISH EDUCATION SYSTEM, SL  

 
Desestimar el recurs de reposició presentat per l’empresa BRITISH EDUCATION SYSTEM, 
SL amb domicili al carrer Gondomar, núm. 2 (Córdoba) amb CIF núm. B-14.709.604 
(representada pel senyor Fernando Ortiz Rodríguez, en la seva qualitat de Consejero Delegado), 
contra l’acord del Ple de l’Ajuntament de Gavà de data 25 de març de 2010, mitjançant el qual 
s’acorda confiscar la fiança provisional de 60.000,00 € constituïda per   LA ESTRELLA S.A. 
DE SEGUROS Y REASEGUROS, amb CIF A-28007268 i domicili a Madrid, c/Orense, núm. 
2, mitjançant Certificat d’Assegurances de Caució núm. 2N-5-283.000.086, dipositada en aquest 
Ajuntament per garantir la formalització del “Dret de superfície sobre una parcel·la del barri 
de la Sentiu destinada a la construcció d’un centre docent, de gestió privada”, que no s’ha 
constituït per incompliment de l’empresa adjudicatària del Dret de superfície i en base a 
l’informe jurídic-tècnic de data 7 de juliol de 2010 que s’adjunta i serveix de fonament, d’acord 
amb l’article 89.5 de la llei 30/1992, de 26 de novembre de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i del Procediment Administratiu Comú. 

 

---------- 

 
Després de l’explicació del Sr. José Obispo, va prendre la paraula la Sra. Marta Jiménez, 
en nom d’ERC, la qual va dir que evidentment, el seu grup estava a favor de la proposta, 
recordant a la vegada que ja en el seu moment, el seu grup s’havia posicionat en contra de 
l’adjudicació i de la instal·lació d’aquesta escola a la ciutat de Gavà, perquè consideraven 
que no era ni el moment ni el tipus d’escola que es necessitava, ni era tampoc la manera 
com s’havia de gestionar aquest espai a La Sentiu. 

 

 
3 - APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL DE L’AJUNTAMENT  

DE GAVÀ DE L’EXERCICI 2009.  
 
PRIMER.-  Desestimar l’al·legació del punt 3 de l’escrit presentat per ERC  per considerar que 
la societat mercantil municipal GTI, SA ha registrat comptablement de forma correcta els fets en 
qüestió d’acord a les raons recollides a l’informe annex. Estimar l’al·legació del punt 4 del 
mateix escrit atès el text literal del conveni subscrit per GTI, SA i l’IMPSOL, tal i com 
s’argumenta a l’informe que obra a l’expedient. 
 
SEGON.- Aprovar  el Compte general de l’Entitat local , dels seus Organismes Autònoms 
PMSC, PME, IMGPCN i IMPAC, i de les Societats Municipals GTI, SA, PRESEC, SA, 
GAVANENCA D’OBRES, SL I GAVA TV , SL, corresponent a l’exercici 2009, en els termes 
que figuren a l’expedient i que es donen per reproduïts. 
 
TERCER.- Remetre l’esmentat Compte General de l’Entitat Local a la Sindicatura de Comptes 
abans del 15 d’octubre de 2010 d’acord amb l’article 212.5 del TRLLRHL.  
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QUART .- Ordenar a l’empresa municipal GTI que regularitzi la seva comptabilitat a l’exercici 
2010 incrementant en 3.408.402 € el saldo creditor del compte d’Ingressos Diferits amb càrrec 
als resultats de l’exercici. 
 
L’acord va ser adoptat amb catorze (14) vots a favor (12 PSC i 2 ICV-EUiA), cap en contra i set 
(7) abstencions (3 PP, 2 ERC, 1 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot  favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents – en aquest 
moment – a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l’art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

La Sra. Raquel Sánchez, en nom de l’equip de govern, va prendre la paraula, 
indicant que en relació a les al·legacions formulades pel grup d’ERC, calia en primer 
lloc desestimar l’al·legació formulada en el punt tercer de l’escrit presentat per 
aquest grup, en considerar que la societat municipal mercantil GTI, SA havia 
registrat comptablement de forma correctament els fets a que es feia referència en 
aquest punt tercer de les esmentades al·legacions d’ERC, però en canvi, calia estimar 
l’al·legació formulada en el punt quart de dit escrit, atès el text literal del conveni 
subscrit entre GTI, SA i l’IMPSOL, tal i com s’argumentava en l’informe jurídic-
tècnic obrant a l’expedient. D’altra banda, estimades i desestimades les al·legacions, 
es proposava l’aprovació del compte general de l’entitat local, dels seus organismes 
autònoms i també de les societats municipals, corresponents a l’exercici de 2009. 
Així les coses, i com a conseqüència de les al·legacions formulades, la Sra. Sánchez 
va dir que la proposta anava també en el sentit de requerir a l’empresa GTI, SA que 
procedís a regularitzar la seva comptabilitat a l’exercici de 2010, incrementant en la 
quantia de 3.408.402,00 euros, el saldo creditor del compte dels ingressos diferits 
amb càrrec a resultats de l’exercici. 
 
 
Seguidament la Sra. Marta Jiménez, en nom d’ERC, va indicar que tot i l’estimació 
parcial de les al·legacions que havien presentat, el seu grup s’abstindria en la 
votació, atès que aquest compte general provenia d’uns pressupostos respecte dels 
quals en el seu moment ja hi van votar en contra, i també perquè amb l’estimació 
parcial de dites al·legacions, es trobaven en que hi havien més de tres milions quatre-
cents mil euros que en principi s’hi comptava i ara no s’hi podia comptar, fet que 
evidenciava que GTI concretament  tenia problemes de gestió econòmica importants, 
i en aquest sentit, va dir la Sra. Jiménez, atesa la importància de les quanties de les 
quals ara parlàvem, tot semblava indicar que el problema que això podia representar 
per l’ajuntament en un futur molt proper era prou important com per justificar 
l’abstenció en aquest punt en concret.    
 
 
De la seva banda el Sr. Sergi Engli, en nom del PPC, va dir que només volia fer un 
petit afegitó als comentaris que ja havia anat fent en aquest darrer any i mig, indicant 
que si bé la representant d’ERC parlava de que la situació econòmica de GTI era 
complicada, també era cert el fet que la situació econòmica de tot l’ajuntament 
resultava ser molt complicada, i en aquest sentit, calia recordar que l’any passat va 
ser un exercici molt dur per tothom, acabant amb un estalvi negatiu de més d’un 
milió dos-cents mil euros, és a dir, amb un dèficit de més d’un milió d’euros, i això 
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significava que per primera vegada des de la democràcia, al menys que recordés,  
aquest ajuntament havia acabat amb dèficit. Així les coses, el Sr. Engli va dir que 
durant mesos el PPC va advertir que això passaria, a la vegada que va demanar 
repetidament que s’estudiessin bé les coses, que es mirés de canviar aquest sistema, i 
que tot i que era cert que es va intentar fer, també ho era que es va fer parcialment i 
tardanament i al final els resultats eren els que eren, desitjant finalment el Sr. Engli 
que el seu grup esperava que aquesta línia d’actuació no tingues continuïtat. 
 
 
En darrer terme va tornar a prendre la paraula la Sra. Raquel Sánchez, la qual va dir 
que, en relació als comentaris que s’havien fet per part d’ERC,  el grup municipal del 
PSC considerava que la lectura que es podia fer de les resolucions que s’havien 
adoptat en relació a les al·legacions d’ERC eren ben diferents, ja que en cap es podia 
extraure que GTI tenia problemes  de gestió econòmica, ja que la única cosa de la 
qual estàvem tractant era la de l’aplicació de criteris comptables diferents. A aquests 
efectes, la Sra. Sánchez va dir que es podia haver fet en el seu moment, però que es 
feia ara, imputant les quanties al compte de l’any 2010, per bé que això no tenia res a 
veure amb el fet de dir que GTI tingués problemes de gestió econòmica, afegint que 
calia diferenciar aquestes qüestions. Per altra banda, en relació a les observacions 
que s’havien fet des del PPC, especialment respecte de l’afirmació de que la situació 
econòmica d’aquest ajuntament era complicada, la Sra. Sánchez va dir que la 
situació econòmica no en tenia res de complicada, ja que en tot cas es trobava dins 
del context general i global en el que es veien immersos tots els ajuntaments sense 
excepció, i per tant, no es podien confondre les coses, ja que el que no es podia fer 
era imputar la situació actual de l’ajuntament a una concreta gestió de l’equip de 
govern, ja que evidentment no era així, i a més, sense perjudici d’assenyalar que 
aquest equip de govern ja estava fent el que tocava per tal de pal·liar la situació 
actual, havent-se pres les mesures adequades aquests darrers dos anys, recordant al 
Sr. Engli que s’havien fet diverses modificacions de crèdit per un import de tres 
milions i mig d’euros per tal d’adaptar la minva d’ingressos d’aquest Ajuntament a 
les despeses,. En darrer terme, la Sra. Sánchez va dir al Sr. Engli que aquest 
ajuntament tenia capacitat més que suficient pe assumir aquest tancament  de l’any 
2009. 

 
 

4 – REESTRUCTURACIÓ DE PART DEL DEUTE VIU MUNICIPAL  
 
PRIMER .- APROVAR la reestructuració de sis préstecs contractats en el seu dia amb dues 
entitats bancàries per import màxim de 18.907.702,96. Les condicions bàsiques són les 
següents: 

DEXIA SABADELL, S.A. 
 
1) PRÉSTEC 36153604 

- Import: 1.750.000.- € 
- Tipus d’interès: Euribor a 3 mesos + 0,80% 
- Liquidació d’interessos: trimestral 
- Amortitzacions: Quotes trimestrals de 28.225,81 € 
- Carència d’amortització: 2 anys, del 31/12/2010 fins el 31/12/2012 
- Venciment: 30/06/2028 

2) PRÉSTEC 36153885 
- Import: 3.325.950.- € 
- Tipus d’interès: Fix del 3,86% 
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- Liquidació d’interessos: Anual 
- Amortitzacions: Quotes Anuals de 195.644,12 € 
- Carència d’amortització: fins 20/04/2012 
- Venciment: 20/04/2029 

3) PRÉSTEC 36154367 
- Import: 2.640.000.- € 
- Tipus d’interès: Fix del 4,05% 
- Liquidació d’interessos: Anual 
- Amortitzacions: Quotes Anuals de 146.666,67 € 
- Carència d’amortització: fins 31/05/2012 
- Venciment: 31/05/2030 

4) PRÉSTEC 36154508 
- Import: 5.000.000.- € 
- Tipus d’interès: Fix del 4,37% 
- Liquidació d’interessos: Anual 
- Amortitzacions: Quotes Anuals de 277.777,78 € 
- Carència d’amortització: fins 29/07/12 
- Venciment: 29/07/2030 

 
BANC BILBAO VIZCAYA ARGENTARIA S.A.  

 
1) PRÉSTEC 044510632 

- Import màxim : 2.550.000.- € 
- Tipus d’interès: Euribor a 3 mesos + 1,25% 
- Liquidació d’interessos: trimestral 
- Amortitzacions: Quotes trimestrals 
- Carència d’amortització: 2 anys a concretar data d’inici 
- Venciment: 30/06/2027 

2) PRÉSTEC 05092825 
- Import màxim: 3.641.752,96 .- € 
- Tipus d’interès: Euribor a 3 mesos + 1,25% 
- Liquidació d’interessos: trimestral 
- Amortitzacions: Quotes trimestrals  
- Carència d’amortització: 2 anys a concretar data d’inici 
- Venciment: 31/12/2026 

 
SEGON.- Autoritzar el senyor alcalde o la Tinenta d’Alcalde Sra. Raquel Sánchez Jiménez, de 
manera indistinta, per a resoldre quantes incidències poguessin plantejar-se, firmar els 
documents necessaris i formalitzar les oportunes operacions de préstec. 
 
TERCER.-  Condicionar el compliment del present acord a l’autorització per la Direcció 
General de Política Financera i Assegurances de la Generalitat de Catalunya. 
 
L’acord va ser adoptat amb catorze (14) vots a favor (12 PSC i 2 ICV-EUiA), tres (3) en contra 
(sra. Jiménez i sr. Pérez Lorite d’ERC, i sr. Ibáñez de C’s) i quatre (4) abstencions (3 PP i 1 
CiU), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) 
dels membres de la Corporació presents – en aquest moment – a la sessió (21), quòrum que, 
amb caràcter general, exigeix l’art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases 
del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
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---------- 

 
Després de l’explicació de la Sra. Raquel Sánchez, va prendre la paraula el Sr. Miguel 
Ángel Ibáñez, en nom de Ciutadans, el qual va dir, emprant la llegua castellana, que ja 
en el ple del mes de maig l’equip de govern va presentar una modificació de crèdits 
respecte de la qual el grup de Ciutadans va dir que no es tractava d’una contenció de la 
despesa, sinó un ajustament tècnic en funció de la despesa real des de l’inici del 2010, 
i que únicament contenia, en la seva opinió, tres mesures reals d’estalvi: el transport 
urbà, que al capdavall va resultar ser un pagament diferit a l’any 2011, la vigilància 
d’edificis, que a dia d’avui els donava la sensació que no s’havia aplicat, i la supressió 
dels agents cívics, que segurament era la única mesura que acabaria sent real. En 
definitiva, va dir el Sr. Ibáñez, tot plegat els donava la sensació que això començava a 
semblar-se al barri de Gavà Mar,  és a dir, que hi havien tantes protuberàncies que es 
corria el perill de perdre l’equilibri. A aquests efectes, va manifestar el Sr. Ibáñez, en 
situacions com l’actual de disminució d’ingressos, l’equip de govern sabia de sobre 
que la solució era la priorització i contenció de la despesa, assenyalant que tothom 
sabia que això era impopular, però governar suposava també adoptar les mesures 
necessàries, encara que no fossin populars. Potser la situació econòmica a la que 
havien portat a aquest ajuntament era tant delicada que es veien obligats al 
renegociació del deute,  però portar aquesta proposta al ple sense haver presentat un 
pla de viabilitat era pa per avui però gana per demà, i no era precisament això el que 
Ciutadans desitjava pels gavanencs. Per això, el Sr. Ibáñez va dir que si l’equip de 
govern volia el seu suport, havien de presentar propostes reals, serioses, encaminades 
a retallar despesa supèrflua, que es fessin pressupostos tendents a disminuir el deute i 
que es donés solució a la situació econòmica, però mentre això no succeís, no podrien 
donar suport a propostes com aquesta i per tant, va concloure el Sr. Ibáñez, votarien en 
contra de la  mateixa.           
 
 
De la seva banda el Sr. Ramon Castellano, en nom de CiU, va manifestar que el seu 
grup no votaria en contra de la proposta, sinó que la seva posició seria la de 
l’abstenció, justificant el seu posicionament en el fet de la responsabilitat, ja que 
donada la situació econòmica que estàvem vivint, aquests ajustaments econòmics 
s’havien de fer, atès que no hi havia altra sortida, i en aquest sentit, votar en contra 
comportaria que la caixa de l’ajuntament no podés afrontar les despeses que tenia a 
sobre, i en aquest cas, com que s’havia de fer i com que l’equip de govern havia de 
cercar totes les possibilitats i buscar les vies de solució més òptimes per tal de tractar 
de tirar endavant, la posició del grup municipal de CiU seria la de l’abstenció, tot i que 
volien deixar palesa la seva preocupació per l’estat actual de les finances locals, a 
l’igual que ja ho van fer en el ple d’aprovació del pressupost, i en les modificacions 
que aquest ja havia sofert. 
 
 
Seguidament la Sra. Marta Jiménez, en nom d’ERC, va manifestar que el seu grup 
votaria en contra de la proposta d’acord, pel de considerar, com ja s’havia dit per part 
del grup de Ciutadans, que aquesta nova mesura aprofundia en la línia que ja es va 
iniciar en els expedients de modificació de crèdits del mes de maig, en els quals, llevat 
d’alguna retallada simbòlica, bàsicament es tractava de diferir pagaments cap a 
exercicis futurs de serveis que s’estaven prestant actualment, recordant que ja en el seu 
moment van manifestar el seu escepticisme vers la viabilitat d’aquestes mesures, 
perquè no es preveia, ni creien que ningú ho podés preveure, que ni en el 2011 ni en el 
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2012 la situació millorés tant significativament com per pagar els servies del 2011 i els 
que es deixessin de pagar el 2010. Però a més a més, va dir la Sra. Jiménez, aquestes 
mesures proposades no només continuaven en aquesta línia de diferir i d’ajornar 
pagaments “i ja ens ho trobarem d’aquí dos anys”, sinó que a més engrandia la bola i 
engrandia el problema, perquè amb aquesta reestructuració augmentaven els interessos 
que, es volgués o no, un dia o altre s’haurien de pagar, fins el punt que al cap de no 
gaires anys, perquè tractant-se de l’administració deu o dotze anys estaven aquí 
mateix,  aquesta mesura ens hauria vingut a costar un bon grapat d’euros, sense saber 
tampoc d’on els trauríem, i amb el benentès que a més, en aquests moments no ens 
estava solucionant el problema real. En aquest sentit, la Sra. Jiménez va dir que 
aquesta reestructuració no abordava el problema real, que no era altra que la necessitat 
de portar a terme de manera imprescindible una veritable reestructuració de la despesa 
municipal, afegint que era aquesta la mesura de la qual ara i en aquests moments se 
n’hauria d’estar parlant, en comptes de mesures puntuals que només servien per 
trampejar la situació i ajudat a arribar al maig de l’any vinent, i després ja es veuria. 
Per tot plegat, la posició del grup municipal d’ERC era contrària a la proposta 
presentada. 
 
Per la seva part el Sr. Sergi Engli, en nom del PPC, va dir que el que s’anava a fer ara 
mateix, com d’altra banda ja s’havia dit prèviament, no era altra cosa que una simple 
reestructuració de deute a fi i efecte d’aconseguir que durant un any i mig, aquest 
ajuntament deixés de retornar el capital de tot un seguit de préstecs. Més 
concretament, va dir el Sr. Engli, el que es buscava era que l’any vinent no tinguessin 
de retornar un milió vint-i-set mil euros, i durant mig exercici de l’any vinent, 
aproximadament la meitat de la xifra indicada. Però això era a canvi d’un sobrecost en 
tipus d’interès que hauríem de pagar anualment durant els divuit anys de vida mitja 
dels préstecs que ara renegociavem, de noranta quatre mil euros anuals decreixents, la 
qual cosa significava que el total del període  dels 16 anys, descomptats els dos de 
carència, hauríem de pagar nou-cents cinquanta mil euros més en interessos 
suplementaris dels que ja ens tocava pagar. Aleshores, parlar d’un estalvi en devolució 
de capital d’un milió i mig d’euros, si ens hauria de costar nou-cents cinquanta mil 
euros en interessos, era en realitat un negoci bastant ruïnós. Tanmateix però, el Sr. 
Engli va assenyalar que la situació actual que estàvem travessant, sense voler utilitzar 
– va dir – la paraula desesperació, era força complicada, i això ens portava a prendre 
solucions de pressa i corrent, i tot per no voler agafar en el seu moment el toro per les 
banyes, per no prendre decisions d’una vegada, per molt difícils que fossin des d’un 
punt de vista polític. Així les coses, va afegir que tal i com ja havia comentat la 
portaveu d’ERC, l’equip de govern es refiava que l’any vinent la cosa començaria a 
canviar, oblidant però que les Administracions públiques tenien un dèficit enorme que 
haurien de cobrir els propers anys, i que mentrestant, no estarien en condicions de anar 
repartint diners cap els ajuntaments, de tal manera que els ajuntaments seguirien tenint 
molt ajustada l’entrada de diners, en quin cas, anar somiant en posar coses sota una 
catifa cada vegada més plena de bonys com els carrers de Gavamar, com havia dit el 
portaveu de Ciutadans, no només no ens portava en lloc, sinó que a més, ens portava a 
una situació en la qual en algun moment, tot podria petar, i aleshores ens espantaríem 
de veritat. Fins ara – va dir finalment el Sr. Engli – guardaven sota de la catifa despesa 
pura i dura, però ara el que estava creixent de manera alarmant era aquesta mateixa 
despesa més els interessos.    
 
 
Finalment, va tornar a fer ús de la paraula la Sra. Raquel Sánchez, indicant  en primer 
lloc que respecte de les crítiques que s’havien formulat des de l’oposició, calia aclarir 
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que la mesura proposada era una mesura més de les preses per l’equip de govern, que 
no tenia altra objectiu que alleugerir en un determinat termini de temps la càrrega 
financera que s’imputava als pressupostos de l’ajuntament, però a la vegada era també 
voluntat de l’equip de govern que en un termini prudencial es podés amortitzar no 
només aquesta part del deute sinó també altres deutes contrets per aquest ajuntament, 
tot i que, a més, aquesta era una mesura o una pràctica que fins i tot ara estaven 
recomanant als ajuntaments les entitats i associacions municipalistes, i per tant, 
l’equip de govern considerava que era una bona  mesura, a la vegada que es confiava 
en que la situació econòmica millorés d’aquí un temps i els ajuntaments  podessin fer 
front a la devolució d’aquests préstecs abans d’arribar al seu termini de venciment. 
Així mateix, la Sra. Sánchez va dir que tampoc estava d’acord amb les manifestacions 
que s’havien fet en el sentit de que l’equip de govern no feia front als problemes 
derivats de la minva d’ingressos, recordant i reiterant que en aquest darrers dos anys 
s’havien fet modificacions de crèdit que no eren mers ajustaments tècnic, ja que 
importaven més de tres milions i mig d’euros, i a més, pagava la pena recobra també 
que ja en els darrers pressupostos que s’havien elaborat per part d’aquest equip de 
govern també s’havia produït una reducció important dels pressupostos consolidats no 
només de l’ajuntament, sinó també dels seus organismes autònoms i les seves 
societats, i això sense perdre de vista el manteniment de les polítiques i dels servies 
socials, i també, aspecte molt important, sense incidir en la pressió fiscal sobre la 
ciutadania. A aquests efectes, la Sra. Sánchez va dir que entenia que per l’oposició, al 
no tenir responsabilitats de govern, això no s’acabes d’entendre, però les mesures 
s’havien de prendre a poc a poc, de manera pausada i raonada. 

 
 
 
5 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A TAL, I COM  A JUNTA GENERAL 

DE LA SOCIETAT MERCANTIL MUNICIPAL GAVANENCA D’OBRE S, S.L. (GO, 
S.L.), RELATIU A  LA MODIFICACIÓ  DE L’ARTICLE  1  DELS  SEUS  ESTATUTS  

 
PRIMER .- Modificar els Estatuts de la Societat mercantil municipal “Gavanenca d’Obres, 
S.L.” (GO, S.L.) en el sentit de que, de conformitat i als efectes previstos en l’art. 24.6 de la 
Ley 30/2007, de 30 de octubre, de Contratos del Sector Público, es procedeix a l’addició de 
dos nous paràgrafs, que seran el  tercer i quart, a l’art. 1 dels Estatuts de la societat mercantil 
municipal “Gavanenca d’Obres, S.L.” (GO, S.L.), amb el següent contingut: 
 
Es reconeix expressament a la societat, de conformitat i als efectes previstos en l’art. 24.6 de 
la Ley 30/2007, de 30 de octubre, de Contratos del Sector Público, la condició de medi propi i 
servei tècnic de l’Ajuntament de Gavà, atès que, a banda de que la totalitat del seu capital és 
de titularitat pública, realitza per a l’Ajuntament de Gavà la totalitat o la part essencial de la 
seva activitat i aquest ostenta sobre la societat un control anàleg al que pot exercir sobre els 
seus mateixos serveis. 
 
Se li podrà efectuar encàrrecs, així com adjudicar contractes, per acord exprés de l’òrgan de 
l’Ajuntament competent en cada cas conforme a la normativa de règim local aplicable i vigent, 
sempre en el marc de les matèries, serveis o activitats contemplades dintre de l’objecte de la 
societat. Els encàrrecs de gestió seran obligatoris per a la societat d’acord amb les 
instruccions fixades unilateralment per l’Ajuntament, i amb la retribució que, si s’escau, fixarà 
i aprovarà aquest. En tot cas, la societat municipal no està habilitada ni podrà participar en 
licitacions públiques convocades per l’Ajuntament sens perjudici de que, quan no concorri cap 
licitador, pugui encarregar-se-li l’execució de la prestació objecte de les mateixes.  
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Com a  conseqüència d’aquesta modificació, la totalitat de l’art. 1 resta redactada  en els següents 
termes literals: 
 
Article 1.- Denominació. 
 
Amb la denominació de GAVANENCA D’OBRES, S.L., es constitueix una societat privada 
municipal en forma de societat de responsabilitat limitada de capital íntegrament públic i 
pertanyent a la societat Municipal de l’Ajuntament de Gavà Prestació de Serveis al Ciutadà, 
S.A. 
 
Aquesta societat es regirà per aquests Estatuts; i en allò que aquests no prevegin, per la Llei de 
règim jurídic de societats de responsabilitat limitada, per la Llei de bases de règim local i per la 
Llei municipal i de règim local de Catalunya, i també pels reglaments que les despleguen en allò 
que puguin ser d’aplicació. Quan aquests Estatuts en refereixen a la Llei s’entendrà la Llei 
2/1995 de Societats de Responsabilitat Limitada, de 23 de març. 
 
Es reconeix expressament a la societat, de conformitat i als efectes previstos en l’art. 24.6 de la 
Ley 30/2007, de 30 de octubre, de Contratos del Sector Público, la condició de medi propi i servei 
tècnic de l’Ajuntament de Gavà, atès que, a banda de que la totalitat del seu capital és de titularitat 
pública, realitza per a l’Ajuntament de Gavà la totalitat o la part essencial de la seva activitat i 
aquest ostenta sobre la societat un control anàleg al que pot exercir sobre els seus mateixos 
serveis. 
 
Se li podrà efectuar encàrrecs, així com adjudicar contractes, per acord exprés de l’òrgan de 
l’Ajuntament competent en cada cas conforme a la normativa de règim local aplicable i vigent, 
sempre en el marc de les matèries, serveis o activitats contemplades dintre de l’objecte de la 
societat. Els encàrrecs de gestió seran obligatoris per a la societat d’acord amb les instruccions 
fixades unilateralment per l’Ajuntament, i amb la retribució que, si s’escau, fixarà i aprovarà 
aquest. En tot cas, la societat municipal no està habilitada ni podrà participar en licitacions 
públiques convocades per l’Ajuntament sens perjudici de que, quan no concorri cap licitador, 
pugui encarregar-se-li l’execució de la prestació objecte de les mateixes.  
 
SEGON.-  Facultar al Conseller Delegat Sr. José Obispo Vallecillos, a més a més del 
Secretari del Consell conforme als arts. 108.1 i 109.1, a) del Reglament del Registre Mercantil, 
per a la formalització i elevació a escriptura pública dels acords anteriors , amb les més 
amplies facultats que en dret càpiguen podent fins i tot completar, subsanar i resoldre les 
omissions i errors soferts en els mateixos, de cara a la seva plena efectivitat i inscripció en el 
Registre Mercantil. 
 

---------- 
 

El Sr. Alcalde va dir que en tot cas, de no haver-hi cap inconvenient, es tractarien 
conjuntament els punts núm. 5, 6, 7 i 8 de l’ordre del dia, ja que tots ells tenien la 
mateixa naturalesa. A continuació va fer ús de la paraula la Sra. Raquel Sánchez, la qual 
va assenyalar que aquestes quatre propostes tenien com a finalitat modificar els estatuts 
de les respectives societats municipals, per tal d’adaptar-los a l’article 24.6 de la Llei 
30/2007, de 30 d’octubre, de Contractes del sector públic, en el sentit de procedir a 
l’addició a l’article 1 dels respectius Estatuts del contingut que s’indicava a la proposta 
d’acord, per tal de reconèixer a cadascuna de les societats la condició de medi propi i 
servei tècnic de l’Ajuntament de Gavà. 
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6 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A TAL, I COM  A JUNTA GENERAL  
DE LA SOCIETAT MERCANTIL MUNICIPAL GAVANENCA DE TER RENYS 

I IMMOBLES, S.A. (GTI, SA), RELATIU A  LA MODIFICAC IÓ  DE 
L’ARTICLE  1  DELS  SEUS  ESTATUTS  

 
PRIMER .- Modificar els Estatuts de la Societat mercantil municipal “Gavanenca de Terrenys 
i Immobles, SA” (GTI, SA.) en el sentit de que, de conformitat i als efectes previstos en l’art. 
24.6 de la Ley 30/2007, de 30 de octubre, de Contratos del Sector Público, es procedeix a 
l’addició de dos nous paràgrafs, que seran el  segon i el tercer, a l’art. 1 dels Estatuts de la 
societat mercantil municipal “Gavanenca de Terrenys i Immobles, SA” (GTI, SA.), amb el 
següent contingut: 
 
Es reconeix expressament a la societat, de conformitat i als efectes previstos en l’art. 24.6 de 
la Ley 30/2007, de 30 de octubre, de Contratos del Sector Público, la condició de medi propi i 
servei tècnic de l’Ajuntament de Gavà, atès que, a banda de que la totalitat del seu capital és 
de titularitat pública, realitza per a l’Ajuntament de Gavà la totalitat o la part essencial de la 
seva activitat i aquest ostenta sobre la societat un control anàleg al que pot exercir sobre els 
seus mateixos serveis. 
 
Se li podrà efectuar encàrrecs, així com adjudicar contractes, per acord exprés de l’òrgan de 
l’Ajuntament competent en cada cas conforme a la normativa de règim local aplicable i vigent, 
sempre en el marc de les matèries, serveis o activitats contemplades dintre de l’objecte de la 
societat. Els encàrrecs de gestió seran obligatoris per a la societat d’acord amb les 
instruccions fixades unilateralment per l’Ajuntament, i amb la retribució que, si s’escau, fixarà 
i aprovarà aquest. En tot cas, la societat municipal no està habilitada ni podrà participar en 
licitacions públiques convocades per l’Ajuntament sens perjudici de que, quan no concorri cap 
licitador, pugui encarregar-se-li l’execució de la prestació objecte de les mateixes.  
 
Com a  conseqüència d’aquesta modificació, la totalitat de l’art. 1 resta redactada  en els següents 
termes literals: 
 
Article 1.- Naturalesa i Denominació de la Societat. 
  
Aquesta societat, denominada GAVANENCA DE TERRENYS I IMMOBLES, S.A. , és una 
societat privada municipal de forma de societat anònima constituïda per l'Ajuntament de Gavà 
amb subjecció a la Llei sobre Societats Anònimes, la legislació local i aquests estatuts. 
  
Es reconeix expressament a la societat, de conformitat i als efectes previstos en l’art. 24.6 de la 
Ley 30/2007, de 30 de octubre, de Contratos del Sector Público, la condició de medi propi i servei 
tècnic de l’Ajuntament de Gavà, atès que, a banda de que la totalitat del seu capital és de titularitat 
pública, realitza per a l’Ajuntament de Gavà la totalitat o la part essencial de la seva activitat i 
aquest ostenta sobre la societat un control anàleg al que pot exercir sobre els seus mateixos 
serveis. 
 
Se li podrà efectuar encàrrecs, així com adjudicar contractes, per acord exprés de l’òrgan de 
l’Ajuntament competent en cada cas conforme a la normativa de règim local aplicable i vigent, 
sempre en el marc de les matèries, serveis o activitats contemplades dintre de l’objecte de la 
societat. Els encàrrecs de gestió seran obligatoris per a la societat d’acord amb les instruccions 
fixades unilateralment per l’Ajuntament, i amb la retribució que, si s’escau, fixarà i aprovarà 
aquest. En tot cas, la societat municipal no està habilitada ni podrà participar en licitacions 
públiques convocades per l’Ajuntament sens perjudici de que, quan no concorri cap licitador, 
pugui encarregar-se-li l’execució de la prestació objecte de les mateixes.  
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SEGON.-  Facultar al Conseller Delegat Sr. Víctor Carnero López, a més a més del 
Secretari del Consell conforme als arts. 108.1 i 109.1, a) del Reglament del Registre Mercantil, 
per a la formalització i elevació a escriptura pública dels acords anteriors, amb les més 
amplies facultats que en dret càpiguen podent fins i tot completar, subsanar i resoldre les 
omissions i errors soferts en els mateixos, de cara a la seva plena efectivitat i inscripció en el 
Registre Mercantil. 
 
 
7 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A TAL, I COM  A JUNTA GENERAL  

DE LA SOCIETAT MERCANTIL MUNICIPAL PRESTACIÓ DE SER VEIS AL 
CIUTADÀ, S.A. (PRESEC, S.A.), RELATIU A  LA MODIFIC ACIÓ  DE 

L’ARTICLE  1  DELS  SEUS  ESTATUTS  
 
PRIMER .- Modificar els Estatuts de la Societat mercantil municipal “Prestació de Serveis al 
Ciutadà, S.A.” (PRESEC, SA.) en el sentit de que, de conformitat i als efectes previstos en 
l’art. 24.6 de la Ley 30/2007, de 30 de octubre, de Contratos del Sector Público, es procedeix a 
l’addició de dos nous paràgrafs, que seran el  segon i el tercer, a l’art. 1 dels Estatuts de la 
societat mercantil municipal “Prestació de Serveis al Ciutadà, SA” (PRESEC, S.A.) amb el 
següent contingut: 
 
Es reconeix expressament a la societat, de conformitat i als efectes previstos en l’art. 24.6 de 
la Ley 30/2007, de 30 de octubre, de Contratos del Sector Público, la condició de medi propi i 
servei tècnic de l’Ajuntament de Gavà, atès que, a banda de que la totalitat del seucapital és de 
titularitat pública, realitza per a l’Ajuntament de Gavà la totalitat o la part essencial de la seva 
activitat i aquest ostenta sobre la societat un control anàleg al que pot exercir sobre els seus 
mateixos serveis. 
 
Se li podrà efectuar encàrrecs, així com adjudicar contractes, per acord exprés de l’òrgan de 
l’Ajuntament competent en cada cas conforme a la normativa de règim local aplicable i vigent, 
sempre en el marc de les matèries, serveis o activitats contemplades dintre de l’objecte de la 
societat. Els encàrrecs de gestió seran obligatoris per a la societat d’acord amb les 
instruccions fixades unilateralment per l’Ajuntament, i amb la retribució que, si s’escau, fixarà 
i aprovarà aquest. En tot cas, la societat municipal no està habilitada ni podrà participar en 
licitacions públiques convocades per l’Ajuntament sens perjudici de que, quan no concorri cap 
licitador, pugui encarregar-se-li l’execució de la prestació objecte de les mateixes.  
 
Com a  conseqüència d’aquesta modificació, la totalitat de l’art. 1 resta redactada  en els següents 
termes literals: 
 
Article 1.-  Naturalesa i Denominació de la Societat. 
 
La present Societat denominada Prestació de Serveis al Ciutadà, S.A. és una Societat privada 
municipal de forma de Societat Anònima constituïda per l’Ajuntament de Gavà amb subjecció a 
la Llei sobre Societats Anònimes, la legislació local i els presents Estatuts. 
 
Es reconeix expressament a la societat, de conformitat i als efectes previstos en l’art. 24.6 de la 
Ley 30/2007, de 30 de octubre, de Contratos del Sector Público, la condició de medi propi i 
servei tècnic de l’Ajuntament de Gavà, atès que, a banda de que la totalitat del seu capital és de 
titularitat pública, realitza per a l’Ajuntament de Gavà la totalitat o la part essencial de la seva 
activitat i aquest ostenta sobre la societat un control anàleg al que pot exercir sobre els seus 
mateixos serveis. 
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Se li podrà efectuar encàrrecs, així com adjudicar contractes, per acord exprés de l’òrgan de 
l’Ajuntament competent en cada cas conforme a la normativa de règim local aplicable i vigent, 
sempre en el marc de les matèries, serveis o activitats contemplades dintre de l’objecte de la 
societat. Els encàrrecs de gestió seran obligatoris per a la societat d’acord amb les instruccions 
fixades unilateralment per l’Ajuntament, i amb la retribució que, si s’escau, fixarà i aprovarà 
aquest. En tot cas, la societat municipal no està habilitada ni podrà participar en licitacions 
públiques convocades per l’Ajuntament sens perjudici de que, quan no concorri cap licitador, 
pugui encarregar-se-li l’execució de la prestació objecte de les mateixes.  
 
SEGON.-  Facultar al Conseller Delegat Sr. Luís Iglesias Toro, a més a més del Secretari 
del Consell conforme als arts. 108.1 i 109.1, a) del Reglament del Registre Mercantil, per a la 
formalització i elevació a escriptura pública dels acords anteriors, amb les més amplies 
facultats que en dret càpiguen podent fins i tot completar, subsanar i resoldre les omissions i 
errors soferts en els mateixos, de cara a la seva plena efectivitat i inscripció en el Registre 
Mercantil. 
 
 
8 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A TAL, I COM  A JUNTA GENERAL 

DE LA SOCIETAT MERCANTIL MUNICIPAL GAVÀ TELEVISIÓ, SL (GTV, SL), 
RELATIU A LA MODIFICACIÓ DE L’ARTICLE 1 DELS SEUS E STATUTS  

 
PRIMER .- Modificar els Estatuts de la Societat mercantil municipal “Gavà Televisó, SL” 
(GTV, SL) en el sentit de que, de conformitat i als efectes previstos en l’art. 24.6 de la Ley 
30/2007, de 30 de octubre, de Contratos del Sector Público, es procedeix a l’addició de dos 
nous paràgrafs, que seran el tercer i quart, a l’art. 1 dels Estatuts de la societat mercantil 
municipal “Gavà Televisó, SL” (GTV, SL), amb el següent contingut: 
 
Es reconeix expressament a la societat, de conformitat i als efectes previstos en l’art. 24.6 de 
la Ley 30/2007, de 30 de octubre, de Contratos del Sector Público, la condició de medi propi i 
servei tècnic de l’Ajuntament de Gavà, atès que, a banda de que la totalitat del seu capital és 
de titularitat pública, realitza per a l’Ajuntament de Gavà la totalitat o la part essencial de la 
seva activitat i aquest ostenta sobre la societat un control anàleg al que pot exercir sobre els 
seus mateixos serveis. 
 
Se li podrà efectuar encàrrecs, així com adjudicar contractes, per acord exprés de l’òrgan de 
l’Ajuntament competent en cada cas conforme a la normativa de règim local aplicable i vigent, 
sempre en el marc de les matèries, serveis o activitats contemplades dintre de l’objecte de la 
societat. Els encàrrecs de gestió seran obligatoris per a la societat d’acord amb les 
instruccions fixades unilateralment per l’Ajuntament, i amb la retribució que, si s’escau, fixarà 
i aprovarà aquest. En tot cas, la societat municipal no està habilitada ni podrà participar en 
licitacions públiques convocades per l’Ajuntament sens perjudici de que, quan no concorri 
cap licitador, pugui encarregar-se-li l’execució de la prestació objecte de les mateixes.  
 
Com a  conseqüència d’aquesta modificació, la totalitat de l’art. 1 resta redactada  en els següents 
termes literals: 
 
Article 1.- Denominació. 
 
Amb la denominació de GAVÀ TELEVISIÓ, SL  es constitueix una societat de responsabilitat 
limitada, de capital íntegrament públic, constituïda per l'Ajuntament de Gavà. 
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Aquesta societat es regirà per aquests Estatuts; i en allò que aquests no prevegin, per la LLei de 
Societats de responsabilitat limitada, per la Llei de bases de règim local, la Llei municipal i de 
Règim Local de Catalunya i també pels reglaments que les despleguen en allò que puguin ser 
d'aplicació. 
 
Es reconeix expressament a la societat, de conformitat i als efectes previstos en l’art. 24.6 de la 
Ley 30/2007, de 30 de octubre, de Contratos del Sector Público, la condició de medi propi i servei 
tècnic de l’Ajuntament de Gavà, atès que, a banda de que la totalitat del seu capital és de 
titularitat pública, realitza per a l’Ajuntament de Gavà la totalitat o la part essencial de la seva 
activitat i aquest ostenta sobre la societat un control anàleg al que pot exercir sobre els seus 
mateixos serveis. 
 
Se li podrà efectuar encàrrecs, així com adjudicar contractes, per acord exprés de l’òrgan de 
l’Ajuntament competent en cada cas conforme a la normativa de règim local aplicable i vigent, 
sempre en el marc de les matèries, serveis o activitats contemplades dintre de l’objecte de la 
societat. Els encàrrecs de gestió seran obligatoris per a la societat d’acord amb les instruccions 
fixades unilateralment per l’Ajuntament, i amb la retribució que, si s’escau, fixarà i aprovarà 
aquest. En tot cas, la societat municipal no està habilitada ni podrà participar en licitacions 
públiques convocades per l’Ajuntament sens perjudici de que, quan no concorri cap licitador, 
pugui encarregar-se-li l’execució de la prestació objecte de les mateixes.  
 
SEGON.-  Facultar al Conseller Delegat Sr. Joan Anton Bruna Rosich, a més a més del 
Secretari del Consell conforme als arts. 108.1 i 109.1, a) del Reglament del Registre 
Mercantil, per a la formalització i elevació a escriptura pública dels acords anteriors , amb les 
més amplies facultats que en dret càpiguen podent fins i tot completar, subsanar i resoldre 
les omissions i errors soferts en els mateixos, de cara a la seva plena efectivitat i inscripció en el 
Registre Mercantil. 
 
 

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ  

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
 

 
PRECS I PREGUNTES 

    
En el torn de Precs i Preguntes, el sr. Alcalde, en primer lloc i com que no  hi havia cap 
pregunta formulada durant la passada sessió ordinària que encara restés per contestar, va 
procedir directament a donar la paraula  als regidors dels diferents grups municipal que, 
prèviament i per escrit presentat amb més de vint i quatre hores d’antelació, havien  formulat 
precs o preguntes dirigides al govern municipal. Tot seguit es reflecteix a l’acta el contingut 
dels mateixos i de les corresponents respostes o intervencions dels membres de l’equip de 
govern. 
 
 
El primer Grup Municipal a qui el sr. Alcalde va donar la paraula per començar a formular els 
precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el Grup Popular.  
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Efectivament, el portaveu d'aquest grup, sr. Llobet va exposar que els bars i establiments 
comercials ubicats a la zona de la Rambla s’estaven veient afectats per les males olors que 
provenen del clavegueram, a part -va dir- del problema de rates que això implica. Atesa la 
importància d’aquest tema, pel gran inconvenient que suposa tan pels empresaris de la zona com 
pels clients i consumidors, el portaveu del Partit Popular va formular el prec  de que  l’equip de 
govern dugui a terme, amb absoluta urgència,  una campanya de desratització de la zona de la 
Rambla per evitar que el problema persisteixi. 
 
En relació al prec així formulat el sr. Benet Castillejos va explicar que, periòdicament, 
l’Ajuntament duu a terme programes de manteniment i control de plagues. De fet, va dir el 
regidor de l’equip de govern, el passat 8 de juliol, a l’entorn de la Rambla, es va portar a terme 
un tractament contra les paneroles i demà divendres està prevista una actuació de desratització, 
tot just un mes després de la darrera campanya general que es va dur a terme el passat 21 de 
juny.  
 
En un segon prec el sr. Sáez va dir que “Dadas las altas temperaturas de este verano, y ante la 
necesidad de favorecer la actividad en las zonas más comerciales y lúdicas de nuestra ciudad, es 
necesario adoptar todas las medidas necesarias para proteger a los ciudadanos del calor. ” Per 
aquest motiu el Partit Popular formulava un prec en el sentit de que l’equip de govern “vuelva a 
entoldar la zona de la calle dels Màrtirs del Setge de 1714, tal como ya se había hecho, con el 
objetivo de mitigar los efectos del calor y potenciar así el comercio local y el uso de los 
espacios públicos.” 
 
La sra. Laura Barrufet, en nom de l’equip de govern va respondre que Gavà disposava d’una 
zona comercial de centralitat amb una alta qualitat: qualitat urbanística -digué- on l’equip de 
govern ha fet una aposta clara en dotar-la dels serveis necessaris  (com el recent pàrking de la 
torre Lluch) i d’equipaments atractors comercials (el Nou mercat del Centre) i amb espais 
públics que animen a la passejada i per tant afavoreixen el flux de clients (la  remodelació de la  
Torre Lluch, la Plaça de la pagesia, la peatonalització  de la Rambla, la vianalització de carrers, 
etc.; i – va dir també - qualitat comercial, on els comerciants han fet una aposta d’ubicació per 
les característiques de la zona i han cregut que els hi eren les propícies per al seu establiment i 
han confiat amb la proposta pública, si bé es cert, que en aquests moments de dificultats 
econòmiques veiem com hi ha establiments que tanquen també es cert que n’hi ha que obren i 
els que obren busquen la qualitat de l’espai actual. No creiem que sigui una bona opció. Per 
altra banda – digué finalment la regidora - entenc que la seva proposta hauria de fer-se extensiva 
a les zones comercials de Gavà: Setge dels màrtirs, Sant Pere, Rambla, Maragall, Plaça 
Catalunya, Diagon, etc.  
 
En una nova intervenció, el sr. Engli, va dir que des que van començar els treballs de 
remodelació de l’estació de RENFE a la nostra ciutat, les obres s’estaven duent a terme també 
durant les nits, ja que – va afegir - així sembla que la incidència en el tràfic de trens és menor. 
Malgrat això, i lluny de tractar-se d’un fet puntual, els veïns del carrer Salamanca estan patint 
aquestes obres nocturnes des de fa setmanes. Davant les molèsties que s’estan ocasionant als 
veïns del carrer Salamanca i dels voltants, el Grup Municipal del Partit Popular – va dir el sr. 
Engli - pregunta: - Abans que s’iniciessin les obres, coneixia l’equip de govern la programació 
prevista per realitzar els treballs per les nits? - Va avisar o informar l’equip de govern als veïns 
afectats pels sorolls d’aquestes obres nocturnes abans que comencessin? - Es preveu compensar 
d’alguna manera els veïns de la zona afectada per les obres nocturnes? - Fins quan es preveu 
que segueixi sent aquesta la situació? 
 
Va respondre el tinent d’alcalde sr. Obispo dient-li que, evidentment, coneixien els plans de 
treball plantejats per ADIF. Tant és així - va afegir -que amb data 6 de maig es va distribuir un 
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Ajuntament Informa en l'entorn residencial de l'estació de rodalia RENFE advertint de les 
inevitables molèsties associades a les obres de remodelació de l'estació que, amb l'objectiu de 
mantenir el servei ferroviari al que punts usuaris i usuàries de Gavà accedeixen diàriament 
havien de realitzar-se a la nit. Per tant, el govern municipal va informar als veïns i veïnes que 
inevitablement anaven a patir sorolls en un nombre de nits que no podíem precisar. En aquest 
mateix Ple he respost a preguntes que ens instaven a reclamar a ADIF la reforma de l'estació per 
la falta d'accessibilitat de les andanes pel que fa als nous models de tren. El govern municipal ja 
treballava llavors, com ho ha fet sempre, en solucions de futur, capaços d'oferir-nos no només 
un salt qualitatiu cap al present sinó un impuls cap al futur. El resultat del treball del govern que 
presideix Joaquim Balsera és clar: més de 6 milions d'euros dedicats a la millora de l'estació de 
RENFE i la construcció d'un pas inferior que connectarà el carrer Salamanca amb la zona 
industrial, finançat aquest últim amb els Fons Estatals per a l'Ocupació i la Sostenibilitat 
ambdós projectes finançats pel govern de Zapatero. Una nova estació, adequada als temps i les 
necessitats dels usuaris i usuàries actuals. Moderna, equipada, còmoda i plenament accessible. I 
un carrer Salamanca oberta, que a la conclusió de les obres deixarà de ser la ventafocs de la 
zona sud de la Rambla per a integrar-se definitivament en ella. Sabem que les obres poden 
resultar fastigoses però entenem que són el preàmbul d'una situació millor, d'un espai públic 
més amable, sostenible i segur. Perquè l'espai públic és sempre un indicador fiable respecte de 
la qualitat de vida i, a l'espera del resultat definitiu del que tots i totes serem testimonis, podem 
afirmar que seguim creixent, que seguim millorant, que seguim transformant per a bé de la 
ciutat i amb això la qualitat de vida dels seus ciutadans i ciutadanes. Fins i tot en aquests temps, 
Gavà avança. Ningú pot prometre obres sense molèsties. Ni tan sols vostès fins i tot per a 
alimentar expectatives ignorant limitacions legals. El treball i el compromís d'aquest equip de 
govern amb la ciutat està aquí, en els carrers, en les places, en els parcs.  
Li convido que recorri a peu, dintre de tan solament uns mesos en els quals sí, evidentment, 
caldrà suportar cert soroll, pols i obstacles... Que recorri li deia, caminant o amb bicicleta, des 
de la platja a la zona esportiva de Ca Torelló, després al Barnasud i d'aquí a l'estació pel futur 
pas inferior del carrer Salamanca; i d'allí a la Torre Lluch, i des de la Torre Lluch a la plaça 
Batista Roca i al Parc Arqueològic o a la reformada piscina de Can Tintoré. O si ho prefereix, 
sempre caminant per voreres adaptades i accessibles, pot desviar-se fins al Mercat municipal a 
través de la Illa... I si és dels quals prefereix el cotxe, ja sap que disposem de més de mil places 
d'estacionament contant el recent estrenat aparcament subterrani de la Torre Lluch, que s'ha 
sumat al de Batista Roca, al de Plaza Balmes i el de la Plaça de la Llibertat. Aparcar, passejar, 
comprar. Tot a mà. I sempre, en tots els casos Sr. Engli, va haver molèsties per als veïns i veïnes 
i mai se'ls va compensar ni ningú va proposar que es fes. Va haver molèsties i les haurà 
inevitablement sempre que hagi obres. Però el que també hi ha és un projecte, un model de 
ciutat, una idea de futur que, atenent al sentit habitual de les seves preguntes, vostès no semblen 
tenir.  
 
Finalment, en la darrera intervenció del PP, el sr. Engli, va començar exposant que durant el Ple 
Municipal del mes d’abril, el Grup Municipal del Partit Popular havia preguntat al govern 
municipal si s’havia gestionat l’obtenció del distintiu “Bandera Blava” per a la platja del nostre 
municipi, així com altres distintius com la Q de Qualitat turística, o SICTED, donada la 
importància de comptar amb aquests certificats per a la projecció de la nostra ciutat. De forma 
molt clara - va continuar exposant el regidor del PP - vam rebre la bona notícia que des de la 
data del Ple (29 d’abril), la platja de Gavà comptava amb el distintiu SICTED, i que estava 
previst tenir en breu la Q de Qualitat, i tot seguit la Bandera Blava, la qual ja estava sol·licitada i 
se n’estava esperant l’avaluació del comitè. Atès que a la web on es troben tots els establiments 
del Baix Llobregat amb distintius de qualitat es troba les platges del Prat i de Castelldefels, però 
no la de Gavà, i atès que als webs de la Bandera Blava (www.blueflag.org) i de Q de qualitat 
turística (www.calidadturistica.es) tampoc es troba la platja de Gavà, el Partit Popular formula 
la següent pregunta : - On consta que la platja de Gavà compta amb el distintiu SICTED? - Per 
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què aquest estiu la platja de Gavà tampoc ha aconseguit la Q de Qualitat i la Bandera Blava?  - 
Quina n’ha estat l’avaluació del comitè? 
 
La platja de  Gavà - va respondre el tinent d’alcalde, sr. Obispo - va obtenir el distintiu SICTED  
el passat 30 d’abril, tal i com es va respondre al ple del 29 d’abril. Lamento que no hagi trobat a 
la xarxa informació sobre l’obtenció d’aquest distintiu. Provi a buscar al Google sicted platja de 
Gavà i veurà com les cinc primeres anotacions li certificaran. Tal i com se li va informar en el 
ple d’abril estàvem en procés dels tres distintius. El SICTED ja el disposa la platja de Gavà (li 
recomano seguir el periòdic Bruguers digital o buscar a google amb el binomi sicted- platja de 
Gavà i veurà com les 5 primeres anotacions en fan referència). La Q de Qualitat tot just la 
comissió es reuneix demà i tenim l’informe favorable de l’auditoria que segueix el procés. 
Esperem poder-li donar la bona notícia en breu. La Bandera blava estem a expenses que 
l’inspector que ha de fer l’informe vingui aquest estiu i que posteriorment passi per la comissió. 
 
Acabat el torn corresponent al PPC, es va iniciar el torn d' ERC 
 
 
En una primera intervenció el regidor d’aquest grup, sr. Andreu Pérez Lorite, va exposar - com 
a antecedents– que segons informava el Sindicat Professional de Policies Municipals 
d’Espanya, a través del blog de la seva secció sindical a l’Ajuntament de Gavà, darrerament 
s’havia recordat als agents del cos, per part dels seus caps, a través de la circular interna núm. 
128, l’obligació de saludar militarment les autoritats municipals que estiguin en les seves 
immediacions, cosa que ha motivat la interposició d’un contenciós administratiu. Certament, 
digué el regidor d’ERC, el reglament intern de la Policia Municipal, de l’any 1985, estableix, a 
l’article 10.1, que «els agents tenen l’obligació de conèixer de vista totes les autoritats de la 
ciutat, en especial l’alcalde, tinents d’alcalde, regidors, cap de la policia municipal i alts 
funcionaris de l’Ajuntament, als que saludarà quan passin pel seu costat. La salutació serà la 
militar». El cos de la Policia Municipal no és un cos de caràcter militar, sinó civil, per la qual 
cosa sembla impropi l’obligatorietat establerta reglamentàriament d’utilitzar una salutació de 
caire militar. En relació a aquests antecedents formulem – va dir el regidor d’ERC- el següent 
prec: Que es reformi l’actual redactat de l’article 10.1 del Reglament Intern de la Policia 
Municipal de Gavà, a fi d’eliminar l’obligatorietat de la salutació militar a les autoritats, i que se 
substitueixi aquesta salutació per algun altre tipus de salutació o senyal de caire més civil i 
ciutadà. 
 
 
En relació al prec així formulat el tinent d’alcalde sr. José Obispo digué que el regidor d’ERC 
potser no coneixia el contingut de la circular número 128. Així que – va afegir - si m’ho permet 
li llegiré textualment: "Tot agent de l’autoritat ha de ser mostra d’educació i respecte vers els 
ciutadans. La forma de salutació si se està uniformat en quant a portar la mà estesa a la gorra, és 
una manera acceptada de mostrar respecte a qualsevol persona que sigui requerida o s’adreci a 
l’agent, i de manera especial si aquesta ostenta la condició d’autoritat, agent o comandament 
policial. És per això que la Prefectura li dóna la màxima importància i considera una obligació 
inexcusable dels components de la Policia Municipal adreçar-se i respondre com a mínim amb 
la salutació de la mà a la gorra quan vagi d’uniforme com a signe distintiu de servei i educació. 
Per tant, entenem que es tracta d’una mostra de cortesia i respecte molt allunyada de qualsevol 
caire militar adreçada a la ciutadania en general, a la resta de cossos de seguretat i a qualsevol 
tipus d’autoritat.    
       
Contestat el prec, la portaveu del grup  d’ERC va passar a formular un segon en el qual, com 
antecedents, la sra. Marta Jiménez deia que els havia estat comentat per part de veïns de la plaça 
Catalunya i de l’av. Eramprunyà que, coincidint amb alguns esdeveniments esportius de 
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marcada rellevància, en finalitzar els mateixos, hi ha persones que en celebren el resultat 
organitzant curses improvisades de motos per les zones esmentades, ocasionant molèsties al 
veïnat a causa del soroll, i provocant en algun moment un cert perill tant per a la pròpia 
integritat dels participants en aquestes celebracions incíviques com a les persones que puguin 
circular a peu o amb algun vehicle per aquelles vies en aquells moments. És per això que – va 
dir la portaveu d’ERC - realitzem el següent prec: Que s’estudiï la possibilitat d’instal·lar algun 
dispositiu especial de vigilància preventiva en aquestes vies esmentades els dies que hi hagi 
previst algun esdeveniment esportiu de molta rellevància, a fi de descoratjar els possibles 
comportaments incívics per part de conductors de motos que vulguin celebrar-los de manera 
inapropiada. 
 
En relació a aquest prec el Tinent d’Alcalde sr. Obispo va dir que era cert que les victòries del 
Barça o la més recent de la Selecció Espanyola al Mundial genera emocions i celebracions 
espontànies amb la plaça Catalunya com a escenari. Per aquest motiu – digué - ja existeix un 
dispositiu de seguretat integrat per Mossos d’Esquadra i Policia Local que garanteix que 
aquestes celebracions no traspassin els límits del civisme. De fet, i fins ara, el balanç és força 
positiu perquè atès el nivell d’èxits esportius dels darrers anys no s’han produït incidents que 
puguem considerar importants.  
 
La tercera intervenció corresponent a ERC va anar a càrrec també de l’esmentada portaveu del 
grup,  qui a va recordar que el dia 1 de juliol, el Butlletí Oficial de l’Estat havia publicat un 
anunci del Ministeri de Foment sobre les propostes de delimitació de les servituds acústiques 
dels aeroports de Barcelona i Madrid. La de Barcelona afecta Gavà, i estava en exposició 
pública durant 30 dies, fins a finals de mes. Pel que fa als Ajuntaments, tenien 10 dies per 
presentar-hi al·legacions. Tenim constància – va afegir la sra. Marta Jiménez - que aquesta 
proposta de servituds, formulada a partir de la modificació de la Llei de Navegació Aèria 
pactada entre diversos grups polítics del Congrés dels Diputats, entre els quals hi havia els 
d’Esquerra Republicana, Convergència i Unió, i Partit Socialista Obrer Espanyol, és beneficiosa 
per als veïns, ja que està basada en l’ús de pistes segregades. Així mateix, ens consta que 
l’Ajuntament de Gavà, mitjançant nota de premsa, va informar que havia acollit amb moderada 
satisfacció aquesta proposta de servituds, tot i que, d’acord i en col·laboració amb l’Associació 
de Veïns de Gavà Ma, havia presentat una sèrie d’esmenes o al·legacions de tipus tècnic. D’altra 
banda, el 6 de juliol de 2010, la Junta de Govern Local va aprovar formular al govern de la 
Generalitat de Catalunya el requeriment previ al contenciós administratiu a causa de la 
disposició addicional quarta de la normativa del Pla Territorial Metropolità de Barcelona 
aprovat l’abril. Aquesta disposició addicional, i el plànol de servituds que figura a l’Annex III 
d’aquest Pla Territorial són perjudicials per a la ciutat, i mostren unes previsions molt pitjors de 
les que s’han fet públiques amb les noves servituds aèries proposades per AENA. Per tant, el 
Grup d’Esquerra Republicana de Catalunya a l’Ajuntament celebra la fermesa mostrada en 
aquest cas, i s’adhereix també a la postura del govern municipal. En relació a aquests 
antecedents - digué finalment la portaveu del grup municipal d’ERC - formulem la següent 
pregunta: - En què consisteixen les al·legacions tècniques presentades per l’Ajuntament de 
Gavà, en cooperació amb l’Associació de Veïns de Gavà Mar, a les servituds aèries proposades 
per AENA i que van sortir a exposició pública el passat 1 de juliol? Quins punts tècnics concrets 
de la proposta d’AENA es poden millorar, a parer del govern municipal? - Pel que fa al Pla 
Territorial Metropolità de Barcelona, abans del requeriment previ que es va acordar presentar el 
passat 6 de juliol, havia l’Ajuntament demanat a la Generalitat, durant el període d’al·legacions, 
la retirada d’aquesta disposició addicional? En cas afirmatiu, quins arguments va donar la 
Generalitat per no fer cas de la petició municipal? - Així mateix, es demana que es lliuri a 
aquest Grup Municipal còpia de les al·legacions presentades a la proposta d’AENA, i còpia 
també del requeriment acordat d’enviar a la Generalitat el passat 6 de juliol. 
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En relació a la qüestió plantejada per ERC, la sra. Raquel Sánchez va respondre que agraïa que 
celebrés la fermesa mostrada per l’Ajuntament en aquest tema i que s’adhereixin a la postura 
d’aquest govern municipal, la qual cosa també celebrem, ja que durant tots aquests anys l’equip 
de govern sempre ha desitjat i així manifestat que en una qüestió com aquesta s’ha de mostrar la 
màxima unitat dels grups municipals. Tot seguit va afegir, en relació a les al·legacions 
presentades a la proposta de definició de servituds acústiques derivades de la modificació de la 
llei de navegació aèria, que en primer lloc, volia aclarir que encara ens trobem en període 
d’al·legacions, període que finalitza el 5 d’agost. Encara a data d’avui – digué la tinent d’alcalde 
- s’estan acabant d’elaborar aquestes al·legacions però li avanço que, bàsicament, pretenen 
conèixer els paràmetres tècnics que han acabat definint l’empremta acústica que s’ha presentat 
públicament. De totes maneres, una vegada presentades, si els hi sembla, facilitarem a tots els 
grups municipals una còpia de les mateixes. I en relació al Pla Territorial Metropolità, comentar 
que els plànols es van incorporar a l’aprovació definitiva, no abans, en període d’al·legacions. 
Per això, l’Ajuntament va demanar la seva retirada quan en va tenir coneixement i encara no 
s’ha emès contesta al requeriment previ formulat per aquest Ajuntament.  
 
Tot seguit es va passar al quart prec o pregunta d’ERC. I així el Sr. Pérez Lorite, com 
antecedents, va recordar que, el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya del passat 15 de 
juliol, va publicar l’admissió a tràmit d’un recurs interposat pel Ministeri de Foment contra 
l’aprovació definitiva de la Modificació del Pla Parcial del sector de Llevant Mar de Gavà. Tot i 
que el recurs es formula contra la Generalitat de Catalunya, per ser l’administració competent en 
l’aprovació definitiva del Pla Parcial, el govern municipal ha manifestat moltes vegades que 
comparteix el planejament vigent per a Llevant Mar i que a més està interessat en el seu 
desenvolupament urbanístic immediat. En relació a aquests antecedents, va dir el regidor 
d’ERC, formulem la següent pregunta: - Té coneixement el govern municipal dels arguments 
tècnics o jurídics pels quals el Ministeri de Foment s’oposa a l’actual Pla Parcial de Llevant 
Mar? En cas afirmatiu, quins són i en què consisteixen aquests arguments? - Es va personar el 
Ministeri de Fomento durant el tràmit d’aprovació del Pla Parcial vigent a través de la 
presentació d’al·legacions, o és el primer cop que el aquest Ministeri s’hi posiciona en contra? - 
Té intenció l’Ajuntament de Gavà de personar-se en el plet contenciós administratiu com a part 
interessada? 
 
Va contestar el sr. Obispo dient que l’argument principal esgrimit per la Direcció General 
d’Aviació Civil és basa en que “el Sector Llevant Mar es troba afectat dins les curves isòfones 
(...), estant sotmès a afectacions acústiques originades en l’operació de les aeronaus en 
l’Aeroport de Barcelona i per la qual cosa (...) els usos residencial, equipament docent-cultural i 
equipament sanitari-assistencial que figuren en el Pla Parcial serien incompatibles amb el nivell 
sonor existent a la zona”. Responent a la segona pregunta, va dir que la Direcció General 
d’Aviació Civil ha emès diferents informes durant la tramitació del Pla. En un d’aquests 
informes es va fonamentar l’aprovació definitiva del Pla per part de la Generalitat. I respecte de 
la intenció de l’Ajuntament de personar-se o no en el plet contenciós administratiu – digué 
finalment el tinent d’alcalde - és hores d’ara una qüestió que s’està estudiant.  
 
Per acabar el torn de precs i preguntes d’ERC, la sra. Marta Jiménez  va exposar - com 
antecedents de la pregunta que desprès faria - que  el passat 3 de juliol, es feia públic que 
l’Entitat Metropolitana del Medi Ambient havia encarregat a l’empresa pública TERSA 
l’habilitació de quatre “punts verds” per a la recollida de material amb contingut d’amiant 
(especialment planxes o jardineres de fibrociment), dels quals ja en funcionen dos (a 
Cerdanyola del Vallès i a la Vall d’Hebron), i properament entraran en funcionament dos més, 
un a Gavà i l’altre a Badalona, per tal que els particulars puguin dipositar-hi restes petites. 
Certament, va afegir la portaveu d’ERC, hi ha molts particulars de Gavà que, per herència de 
temps en què aquest material cancerígen no estava prohibit, tenen a l’eixida jardineres de 
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fibrociment fabricat amb amiant, o construccions amb coberts i planxes d’uralita amb amiant. 
Ens consta que algun d’aquests particulars s’ha interessat davant de PRESEC per la possibilitat 
que l’empresa municipal prestés el servei de recollida d’aquest material, complementari al que 
actualment presta de recollida de materials voluminosos. Ens consta també que la resposta que 
s’ha donat per part de l’empresa municipal és que, de moment, no poden recollir aquest 
material, perquè no disposen d’un punt proper on dipositar-lo perquè sigui reciclat o tractat en 
condicions, però se’ls ha informat que a mig termini s’espera que es pugui prestar aquest servei 
de recollida. En relació amb aquests antecedents – va dir finalment la portaveu d’ERC - 
formulem la següent pregunta: - Quan està previst posar en funcionament el “punt verd” de 
Gavà habilitat per recollir peces de fibrociment amb contingut d’amiant? - En quin lloc està 
previst ubicar aquest “punt verd”? - Té previst l’Ajuntament oferir, a través de PRESEC, quan 
el “punt verd” estigui en funcionament, un servei de recollida a domicili d’aquests residus, tal 
com es fa amb els voluminosos? 
 
En aquesta ocasió la resposta de l’equip de govern va anar a càrrec del regidor d’ICV-EUiA sr. 
García Galceran qui va dir que el “punt verd” entrarà en funcionament a partir de l’obtenció de 
la preceptiva llicència ambiental i la ubicació està prevista en la Deixalleria de Gavà. D’altra 
banda, va afegir el regidor, no està previst que l’empresa municipal assumeixi aquesta funció de 
recollida i trasllat al punt verd. 
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup d'ERC es va iniciar el de CiU, sent en tots els casos el sr. 
Ramon Castellano qui va prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes 
formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint i quatre hores d'antelació al començament 
de la sessió.  
 
Mitjançant la primera intervenció el sr. Castellano va exposar que al passat Ple Municipal de 
març, el Grup de CiU va presentar un prec demanant la reparació urgent i manteniment dels 
sostres del Centre Cívic de Can Tries i arranjament de les goteres que feien del tot inutilitzable 
aquest espai per a entitats del barri com és el cas de l’esplai i que ha hagut de suportar la pèrdua 
de considerable material de treball malmès per la humitat. Així mateix també reclamava que les 
dependències del centre es posessin a disposició real i pràctica no només de l’associació de 
veïns si no del conjunt d’entitats que ho sol·licitessin, fet evidenciat que tenen impediments per 
gaudir de les instal·lacions públiques. Coneixedors que la solució per part del Govern 
Municipal. hagi estat traslladar el citat esplai al Col·legi Marcel·lí Moragues per poder seguir 
realitzant la seva tasca social, des de Convergència i Unió – va dir el sr. Castellano - considerem 
una sortida gens responsable a la situació. És per aquests motius que es prega es posi fi a tots els 
impediments que limiten i seleccionen el dret d’ús del centre cívic a parer de no sabem qui; 
s’efectuïn les tasques de manteniment necessàries per mantenir les instal·lacions en correcte 
estat de conservació; s’ofereixi d’immediat el retorn de les activitats de l’esplai al Centre Cívic 
de Can Trias i es contribueixi, per part de l’Ajuntament de Gavà, a recuperar el material malmès 
a l’esplai amb l’aportació econòmica que es valori. 
 
Sobre aquest prec el sr. Víctor Carnero va començar comentant que la descrita com “pèrdua 
considerable de material” era en realitat solament d’alguns jocs i algunes revistes, i aclarint que 
havia estat voluntat del propi esplai el seu trasllat al centre educatiu, tal i com el mateix esplai 
va sol·licitar per equiparar-se en condicions a  altres esplais de la ciutat. Ara bé i responent 
concretament al prec havia de dir el següent: - Els espais del casal són a disposició de qualsevol 
entitat que els demani sense més obstacle que seguir el procediment establert. - Les tasques de 
manteniment estan programades per aquest estiu, tot i que ja s’hi va intervenir  d’urgència tal i 
com ens havíem compromès. - Ha estat el propi esplai el que ha sol·licitat i materialitzat el canvi 
al centre educatiu.   
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Novament el sr. Castellano, en una a segona intervenció, va exposar que són molt diverses les 
activitats que es realitzen i molta l’afluència de persones que rep diàriament el Parc del Mil·leni 
de la nostra ciutat, tant sigui canalla com adults, i és aquesta ciutadania qui ens ha traslladat la 
necessitat de dotar el parc amb wàters públics ja siguin fixos com portàtils així com la possible 
concessió d’un servei de bar / cafeteria que també podria gestionar el manteniment i bon ús dels 
referenciats serveis públics. Aquestes dues iniciatives  millorarien notablement  l’estada dels 
ciutadans en aquesta zona de la nostra ciutat. És per aquests motius que – va dir el portaveu de 
CiU – es prega es tingui en compte aquesta proposta i es prenguin les gestions necessàries per a 
dur-la a terme. 
 
Estudiarem la viabilitat de la seva proposta i en funció de les activitats programarem la seva 
instal·lació o obertura, va dir també en aquesta ocasió el tinent d’alcalde sr. Víctor Carnero. 
 
En la tercera intervenció corresponent al Grup Municipal de CiU, el sr. Castellano va exposar 
que Catalunya estava vivint una incòmoda situació en quant al seu reconeixement com a realitat 
nacional per part dels poders de l’Estat tot degut a la sentència sobre el nostre Estatut. La 
ciutadania – digué el regidor - ja ha començat a mostrar els seus esforços per reivindicar aquesta 
realitat nacional i pel seu dret a decidir democràticament. Aquest esforç i mostra de sentiment 
nacional de la immensa majoria ha de comptar també amb el suport i accions del nostre 
ajuntament. Davant la propera celebració de la Diada Nacional de Catalunya de l’Onze de 
Setembre a Gavà, el nostre Ajuntament també ha de contribuir a la visualització del simbolisme 
i sentiment de nació que som. És per aquests motius que – digué finalment el sr. Castellano – es 
prega que, donada la importància i el respecte que mereix la nostra festa nacional i especialment 
ara més que mai pel que significa per a tots nosaltres, l’Ajuntament de Gavà contribueixi a 
manifestar la nostra catalanitat redefinint les accions i actes que emprèn cada any davant aquesta 
data, i torni a guardonar de nou els nostres fanals i carrers amb la Senyera, símbol nacional de 
Catalunya, com havia estat històricament tradició dels nostres ajuntaments, malgrat ho fossin 
d’uns Gavà més petits i com encara es manté a la major part de municipis del nostre país. 
 
Compartim amb vostè – digué en nom de l’equip de govern la sra. Anna Becerra - la necessitat 
de visualització de la nostra realitat  com a nació davant de l’actual situació política que estem 
vivint i estem convençuts que la ciutadania en la propera celebració de la Diada de Catalunya 
sabrà demostrar aquest sentiment de pertinença i unitat. Però malauradament les limitacions 
econòmiques actuals no ens permeten fer la despesa que ens  proposa en la seva proposta. No 
obstant, aquest Ajuntament sempre ha tingut una especial sensibilitat vers els símbols que ens 
identifiquen, si recorden tan als  articles 38 i 40 del nostre Reglament d’Honors, Distincions i 
Protocol així queda recollit, donant-li sempre el màxim honor possible. La celebració de la 
Diada d’aquest any comptarà amb un programa d’actes prou significatiu, tindrem la tradicional 
ofrena floral davant del monument als Màrtirs del Setge de 1714, les corals de la ciutat posaran 
la nota musical i ens unirem amb el Cant dels Segadors, a més d’altres mostres culturals pròpies 
com poden ser les sardanes, les danses de l’esbart, el ball de bastons,  etc., que al llarg del dia 
s’aniran succeint. A més com és tradició el balcó institucional d’aquesta Casa Consistorial lluirà 
la Senyera com a símbol de la nostra nació.   
 
Novament, en una quarta intervenció, intervingué el sr. Castellano per exposar -com antecedents 
de la pregunta que posteriorment formularia- que, amb motiu del mundial de futbol, des del 
Govern Municipal se’ls havia informat de l’organització, a iniciativa seva i en nom de 
l’Ajuntament de Gavà, d’un homenatge previst per al proper dilluns 26 de juliol al jugador 
professional de futbol Víctor Valdés. Donem per fet que una decisió com aquesta, tenint en 
compte l’eufòria no sempre cívica que en general provoca el futbol i en especial en una població 
propera als cinquanta mil habitants com Gavà, envoltat de les ciutats de Viladecans i 
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Castelldefels que sumen uns quants milers més d’apassionats futbolers prop de la festa, ha de 
comptar amb una logística organitzativa i de seguretat força acurada, i per defecte, amb la 
corresponent partida econòmica per fer-li front, ja sigui en actiu com en passiu. És per aquests 
motius que – va dir el portaveu de CiU - es formula la següent pregunta: - Garanteixen un 
aforament correcte al recinte i voltants? - Tenen en compte els incidents i actes vandàlics 
produïts en aglomeracions de multituds, relatius a la celebració de títols esportius com el de fa 
uns dies? - Compten amb la logística, infrastructura i seguretat pública necessària per dur 
endavant l’acte amb tota garantia? - Consideren en aquests moments oportuna la despesa 
econòmica necessària per poder organitzar voluntàriament aquest acte? quin pressupost tenen 
previst? i, ens podran fer arribar a aquest Grup Municipal el cost final tancat que resulti, així 
com les eventualitats que constin al respecte? 
 
El sr. Víctor Carnero va respondre que no tenien constància de respostes vandàliques o de 
incivisme en  recepcions o actes d’homenatge a jugadors en el sentit que plantejava el portaveu 
de CiU, i de cap manera aquesta és – digué el tinent d’alcalde - la percepció que l’equip de 
govern té del comportament de la nostra ciutadania. L’acte comptarà amb les mesures 
adequades per a la seva celebració. L’acte serà organitzat amb mitjans propis de l’Ajuntament 
de Gavà. En tot cas, si calgués incórrer en alguna despesa, farem arribar la seva relació al seu 
grup municipal.  
 
 
La darrera intervenció del portaveu de CiU, sr. Castellano, va consistir en una pregunta, 
formulada en els següents termes: Som coneixedors que l’Ajuntament de Gavà ha encarregat en 
diferents ocasions a la Policia Municipal realitzar controls exhaustius del nivell de soroll dels 
tubs d’escapament de motocicletes i especialment de ciclomotors, comprovant així el grau de 
contaminació acústica de les mateixes i sancionant els propietaris que han superat els límits 
permesos. Però també tenim la percepció des d’aquest Grup Municipal juntament amb força 
ciutadans que se’ns han adreçat en aquest sentit, que en els darrers anys s’ha augmentat la 
quantitat de circulació de motocicletes amb tubs d’escapament força sorollosos que trenquen el 
benestar i la convivència i vulneren els límits establerts de reducció de la contaminació. És per 
aquests motius que es formula la següent pregunta: - Es segueixen realitzant periòdicament 
aquest controls per part de la nostra Policia Municipal? - Quines dades del darrer any disposa 
aquest Govern referents a sancions o actuacions al respecte? 
 
La Policia Local – va respondre el sr. Obispo - porta a terme controls relacionats amb les seves 
competències i aplica si és procedent les ordenances i les denúncies que es derivin del seu 
incompliment. Velocitat, alcoholèmia, cinturons de seguretat, telèfons mòbils, acreditacions, 
revisió i certificació de seguretat dels autobusos escolars, ús del casc, contaminació acústica i 
nivell d'emissions, etc. formen part d'aquesta activitat de control. És cert que anys enrere es van 
activar campanyes exhaustives, coordinades i específica per al control de la contaminació 
acústica dels vehicles de dues rodes, però en aquests moments no podem oferir dades 
estrictament vinculades amb aquest aspecte ja que no estan dissociades de les activitat de 
control quotidiana. 
 
 
Finalment, i en quant els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint 
i quatre hores d'antelació al començament de la sessió, li va correspondre fer ús de la paraula al 
sr. Miguel-Angel Ibáñez, integrant del Grup municipal de C’s.  
 
 
En una  primera intervenció, el regidor de C’S, va formular un prec en el que es deia que   “Tras 
el anuncio de que el Ayuntamiento de Gavà iniciará la última semana de julio una campaña de 
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inspección informativa al sector comercial de Gavà, para en septiembre sancionar a los que no 
se hayan adaptado y teniendo en cuenta que el objetivo son las normativas reguladoras sobre la 
información básica al consumidor (horario comercial, hojas de reclamaciones, precios, 
comprobantes de pago, política lingüística, etc.). En este sentido,  teniendo en cuenta que la 
reciente sentencia del Estatut afecta a parte de las leyes y normativas reguladoras que se van a 
comprobar en esta campaña municipal, como por ejemplo las relacionadas con la 
“normalización lingüística”, tema del que dice textualmente en la página 55 de la sentencia: “La 
cooficialidad obliga a los poderes públicos, pero para los ciudadanos es un simple derecho 
utilizar cualquiera de las lenguas declaradas oficiales en el territorio en sus relaciones con los 
poderes públicos. Consideración ésta que es extensible a todos los supuestos en que se 
establecen regulaciones que pueden afectar a las empresas y su relación con los consumidores 
y usuarios, tal y como prescriben, entre otros, los arts. 33, 34 y 50 (apartados 4 y 5) del 
Estatuto. Por un lado afectan al libre desarrollo de la personalidad (art. 10.1 CE) y a la 
libertad de empresa (art. 38 CE), pero también pueden constituirse en obstáculo a la libre 
circulación de personas y mercancías (art. 139.2 CE)” Rogamos – va dir finalment el regidor 
de C’s sr. Ibáñez - que el Ayuntamiento de Gavà paralice estas inspecciones y por ello 
presentamos este ruego hoy (día 13 de julio) para ser contestado en Pleno, pero con antelación 
suficiente, para evitar que se solicite a los comerciantes que cumplan normativas que deben ser 
modificadas por el Parlament de Catalunya para adaptarlas a la Constitución, sobretodo 
teniendo en cuenta que estas inspecciones municipales podrían causar daños económicos en un 
momento especialmente delicado para los comercios de nuestra ciudad.” 
 
En relació al contingut d’aquest prec el sr. Benet Castillejos va dir que fa aproximadament 12 
anys que l'Ajuntament de Gavà, conjuntament amb la Diputació de Barcelona, ve realitzant 
aquest tipus d'inspeccions que tenen com objectiu últim, garantir els drets dels consumidors a 
través del compliment de la normativa vigent. Dotze anys d'inspeccions que – va dir el regidor 
de l’equip de govern - demostren la qualitat del comerç local d'una banda, i garanteix els drets 
dels consumidors i consumidores, a més del compromís amb la legalitat dels establiments 
comercials minoristes de Gavà i que tenen a veure, sobretot i com vostè mateix assenyala, amb 
horaris, etiquetatge, fulles de reclamacions, preus i comprovants de pagament. Garantir els drets 
dels consumidors i consumidores i certificar la qualitat i el compliment de la normativa per part 
del comerciant – digué finalment el sr. Castillejos – són els objectius bàsics d'aquestes 
inspeccions que, òbviament, són escrupolosament legals.  
 
En un segon prec el sr. Ibáñez va exposar que “Este verano, el agua de la playa de Gavà 
contiene una cantidad de algas mucho mayor que otros años, provocando molestias a los 
bañistas. Según las informaciones que nos han hecho llegar, se trata del alga acinetospora crinita 
cuya presencia es habitual en verano, aunque en cantidades mucho menores. Dado que su 
proliferación aumenta con las altas temperaturas y la alta salinidad del agua, creemos que el 
incremento de estas algas en el agua se debe a la planta desalinizadora del Prat de Llobregat”. 
Era per aquest motiu que el sr. Ibáñez formulava el prec següent: “Que el equipo de Gobierno 
haga las gestiones necesarias para verificar si, tal y como parecen indicar los indicios, el origen 
del incremento de algas en las aguas de Gavà es debido a la planta desalinizadora del Prat de 
Llobregat y  que estudie que medidas se podrían tomar para mejorar el aspecto del agua.” 
 
El sr. Obispo, en nom de l’equip de govern i en relació al prec formulat pel sr. Ibáñez, va 
argumentar que des de l'inici de la temporada de bany han estat arribant abundants algues a les 
platges del Baix Llobregat. Segons ha informat l'Agència Catalana de l'Aigua (ACA), es tracta – 
va dir el regidor - d'un alga marró, filamentosa i bentònica (de l'espècie Acinetospora crinita), 
que prolifera durant la primavera i principis de l'estiu i que no és tòxica ni suposa risc algun per 
als banyistes, tal com es va informar des de l'Ajuntament a les persones que van requerir 
informació referent a això per via telefònica. Per tant, no existeix relació alguna entre la 
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presència d'algues en les nostres platges amb l'existència de depuradores o dessalinitzadores. De 
fet, i segons les anàlisis setmanals que porta a terme l’ACA , entre el 26 de maig i el 13 de 
juliol, la qualitat sanitària de l'aigua de la platja de Gavà és excel·lent. 
 
 
En la seva tercera intervenció el regidor de C’s digué: “Hemos recibido quejas por parte de 
vecinos de la ciudad que nos indican que en algunas calles (por ejemplo, la calle Àngel 
Guimerà, en muchas del barrio de La Sentiu o de Gavà-Mar) aparecen hierbas en los bordillos y 
entre la acera y las paredes de los edificios. Nos indican que estas hierbas permanecen mucho 
tiempo hasta que son eliminadas por parte de los servicios de limpieza del Ayuntamiento. 
Además, esto ocurre también en las cubiertas del propio edificio del Ayuntamiento (basta con 
mirar por las ventanas de la 1º planta del Ayuntamiento).  Dado que las raíces, en su 
crecimiento, pueden llegar a levantar baldosas del suelo, rogamos: Que se realice este servicio 
de limpieza con mayor frecuencia, con el fin de evitar las costosas reparaciones que serian 
necesarias si las raíces siguen creciendo” 
 
 
La neteja de les herbes que apareixen en les voreres de la ciutat – va constar el sr. Luís Iglesias 
en nom de l’equip de govern – es realitza de forma constant durant tot l'any, intentant mantenir 
una periodicitat bimensual. No obstant això, una climatologia favorable com la d'aquest any 
facilita un major desenvolupament de la matèria vegetal podent per això alentir aquests treballs 
de neteja. Cal tenir en compte a més la dimensió de la superfície a tractar que en l'actualitat 
s'acosta als 500.000 metres quadrats. Respecte a les herbes de la primera planta de la Torre de 
l'Ajuntament, aquestes són retirades tres vegades a l'any ja que donada la seva ubicació i per 
motius de seguretat i salut en el treball, el servei ho realitza el mateix personal especialitzat que 
es fa càrrec de la neteja exterior dels cristalls de l'edifici. En tot cas dir que aquestes dolentes 
herbes, donada la periodicitat amb la qual es retiren, no suposen cap deterioració significativa 
dels paviments. 
 
Tot seguit es va passar a un nou  - el quart -  prec o pregunta de C’s, en el qual el sr. Ibáñez deia 
el següent: Los vecinos del barrio de la Sentiu nos han hecho llegar su preocupación por lo 
peligrosos que resultan algunos cruces de calles en su barrio debido a la poca visibilidad, entre 
ellos destacan: calle Falconera con calle Floresta, calle Cardener con calle Floresta, calle 
Floresta con calle dels Brucs y calle dels Brucs con calle Cova Fosca. Rogamos que el Equipo 
de Gobierno estudie la instalación de espejos que permitan aumentar la visibilidad en los cruces 
para evitar situaciones de peligro y para una mayor seguridad de circulación del GavaBus.” 
 
Va respondre el sr. Víctor Carnero dient que l'Ajuntament de Gavà, a través del seu departament 
de mobilitat té establerts els criteris per a la col·locació de miralls en els creus de carrers 
atenent, entre uns altres, a criteris de senyalització horitzontal i vertical, densitat de tràfic o 
velocitat màxima establerta. En cas contrari, podríem concloure que fossin necessaris miralls 
d'aquest tipus en tots els creus de la ciutat (aproximadament 600) i no és el cas. I així ho hem 
comunicat quan se'ns ha sol·licitat i sempre després d'analitzar in situ l'escenari. De la mateixa 
manera, si la companyia Mohn hagués considerat necessària la instal·lació del mirall estem 
assegurances que ens ho hagués fet saber, i no és el cas.  
 
Finalment i acabant el torn de precs i preguntes, el sr. Ibáñez va recordar que recentment s’havia 
posat en marxa l’Oficina de Turisme de Gavà. Aquesta oficina – va dir el regidor de C’s - obre 
de dilluns a dissabte de 10 a 14 hores fins al 15 de setembre i, un cop acabada la temporada alta 
de banys, l'horari serà de dimarts a divendres de 9 a 14 hores, i de dilluns a dijous de 16 a 20 
hores. En relació a aquest tema va formular la següent pregunta: - Per quin motiu durant la 
“temporada alta de banys”, que es quan més gent acudeix a Gava-Mar, l’horari de l’Oficina de 
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Turisme es 24 hores setmanals i durant la resta de l’any es de 36 hores setmanals?  Es preveu 
més turisme d’hivern que d’estiu? - Quina resposta està tenint el servei durant aquest primer 
mes? Quantes consultes ha tingut i de quin tipus? - Deixant de banda la gent que ve a la platja 
només per banyar-se, disposa l’Ajuntament d’algun estudi del turisme a Gavà? - Quants 
apartaments turístics n’hi han a Gavà? Quantes places turístiques n’hi han? - Quants turistes van 
venir a Gavà durant el 2009? Quin és el potencial turístic que té l’Ajuntament de Gavà com a 
objectiu? 
 
Va respondre la sra. Laura Barrufet  dient que l’oficina de turisme esava oberta tots els dies de 
la setmana aquest estiu i l’horari s’ha anat ajustant a mesura de les necessitats. En aquest 
moment – digué la regidora - s’està obrint més de les 24 hores a les que vostè  al·ludeix, sense 
oblidar el servei que també es presta des del centre de serveis de Gavà Mar. En quant a la 
qüestió de quina resposta està tenint el servei durant aquest primer més i quantes consultes ha 
tingut i de quin tipus, va respondre que fins el diumenge 18 de juliol havia hagut 101 consultes, 
sent les preguntes més freqüents la informació del transport, dels serveis del barri i la ubicació 
al mapa. En quant a si disposa l’Ajuntament d’algun estudi de turisme a Gavà, la sra. Barrufet 
va respondre que disposaven d’un estudi de l’any 2006 i – va afegir - havia estat a partir d’aquí 
on hem elaborat les accions portades a terme. En quant a els apartaments i places  turístics que 
hi havia a Gavà va respondre que en l’actualitat no hi havia cap alta d’activitat econòmica com a 
apartament turístic. Gavà – va afegir la sra. Barrufet - disposa en aquest moment de 1.339 llits. 
Finalment i en quant a nombre de turistes que van venir a Gavà durant el 2009 i el  el potencial 
turístic que té l’Ajuntament de Gavà com a objectiu la regidora digué que no es disposaven 
d’aquestes dades, afegint seguidament que Gavà no és una ciutat turística, tal i com s’entén 
habitualment com a una ciutat orientada al turisme. Ni el seu disseny urbanístic, ni els sectors 
econòmics que predomines així ens ho diuen, i per tant el seu objectiu no és ser ciutat turística. 
El que si que és Gavà una ciutat amb uns actius de patrimoni cultural, natural, d’oci, humà i 
amb esdeveniments singulars que la fan singular i que com a tal – digué - hem de potenciar-ho. 
Aquest és el nostre objectiu: potenciar els actius de Gavà a la seva gent i a tots. 
 
 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES  
 
 
1) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PELS GRUPS MUNI CIPALS DEL 

PSC, ERC, ICV-EUiA i CiU EN RELACIÓ A LA SENTÈNCIA DEL TRIBUNAL 
CONSTITUCIONAL SOBRE L’ESTATUT D’AUTONOMIA DE CATAL UNYA. 

 
Aprovar la DECLARACIÓ POLÍTICA CONSENSUADA ENTRE EL S GRUPS 
MUNICIPALS DE Convergència i Unió (CiU), Grup municipal socialista (PSC), Grup 
municipal  Esquerra Republicana de Catalunya - Acord Municipal (ERC), i Grup 
municipal d’Iniciativa - Esquerra Unida (ICV-EUiA)  i en relació a la sentència del Tribunal 
Constitucional sobre l’Estatut d’Autonomia de Catalunya, la part dispositiva de la qual diu 
així:  
 
PRIMER .- Expressem el nostre rebuig a la sentència dictada pel Tribunal Constitucional i 
exigim respecte al contingut íntegre dels acords polítics de convivència i autogovern referendats 
pel poble de Catalunya.  

SEGON.- Mostrar  el nostre  suport a les iniciatives institucionals, polítiques i ciutadanes que es 
promoguin en defensa de l’Estatut i en favor la legitimitat de les decisions referendades pels 
catalans i catalanes.  
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TERCER.- Animem a totes les institucions catalanes, la societat civil i la ciutadania a mostrar 
el rebuig unànime a una sentència que estableix el topall fins on pot arribar Catalunya, a nivell 
d'autogovern.  

QUART .- Fem una crida a tots els ajuntaments de Catalunya a aixecar la seva veu amb un crit 
unànime en defensa de l’Estatut. En un moment com l’actual, el municipalisme s’ha d’expressar 
amb claredat i com el que és, la base sòlida d’aquest país i el referent polític més directe i 
pròxim de la ciutadania. 

CINQUÈ .- Animem al conjunt d’institucions catalanes i estatals per tal que s’emprenguin totes 
les accions polítiques necessàries per fer possible el màxim compliment i el desenvolupament 
ple del que l’Estatut vigent des del 2006 preveu i estableix. Allò que s’ha pactat i referendat, 
s’ha de complir. 

SISÈ.- Notificar aquest acord als grups polítics del Parlament de Catalunya, a la Presidència de 
la Generalitat, a la Federació de Municipis de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis i 
Comarques, al Tribunal Constitucional, als grups polítics de les Corts Generals i al Govern 
d’Espanya.  

Aquesta declaració política va ser aprovada per disset (17) vots a favor (12 PSC, 2 ERC, 2 
ICV-EUiA i 1 CiU) i quatre (4) en contra (3 PP i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l’art. 114.1 del 
Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya. 

 
---------- 

 
El Sr. Alcalde va dir que s’havien presentat diverses declaracions polítiques en relació al tema de 
l’Estatut, a la vegada que s’havia produït un acord entre diversos grups (PSC, ICV-EUiA, ERC i 
CiU) respecte d’un text unitari sobre dita declaració, indicant que era la que es tractaria en primer 
lloc, per obrir a continuació un torn d’intervencions i discutir a continuació la resta de 
declaracions presentades per part del PPC i de Ciutadans. 
 
Seguidament, i per aquest ordre, els/les portaveus de CiU, ICV-EUiA, ERC i PSC van donar 
lectura cadascun/a d’ells/elles a una part de la declaració conjunta, el text de la qual deia el que 
segueix: 
 

“Catalunya és una nació de ciutadans i ciutadanes lliures. Democràticament legitimada, 
que es vol i que és integradora i plural, i que vol conduir el seu futur.  
 
Una nació que en tot moment ha donat proves de la seva solidaritat i la seva 
responsabilitat, i de la seva voluntat de pacte i entesa. I que ara ha de fer valer totes i 
cadascuna de les oportunitats que tenim a l’abast, molt especialment en un moment de 
dificultats com l’actual, que reclama solucions i propostes efectives. 
 
Una nació que al llarg de la seva història ha hagut de fer front a múltiples dificultats però 
que mai no ha renunciat ni renunciarà a la seves aspiracions d’autogovern.  
  
Un autogovern que, avui, es concreta en l’Estatut del 2006. L’Estatut aprovat pel poble de 
Catalunya. 
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I res ni ningú no pot estar per damunt de la voluntat expressada pels ciutadans i les 
ciutadanes. No ens conformem ni ens resignem amb l’autogovern que resta després de la 
sentència. Amb el seu procedir, un Tribunal desacreditat i moralment deslegitimat aboca 
les institucions catalanes a un futur incert. 
 
Aquesta sentència demana una resposta democràtica, el més unitària possible i coherent 
amb els valors que ens han mantingut vius com a país al llarg de la història. En aquest 
context, Gavà es posa al costat del President de la Generalitat, del Parlament de 
Catalunya i del conjunt d’institucions catalanes. I al costat dels ciutadans i les ciutadanes.  

Per tot això, davant la sentència del Tribunal Constitucional sobre el recurs presentat pel 
Partit Popular, contra l’Estatut d'Autonomia de Catalunya, i tenint en compte que amb 
molta probabilitat aquesta doctrina es traslladarà a les sentències que resoldran els 
recursos presentats pels governs de les Comunitats Autònomes de Múrcia, la Rioja, 
Aragó, País Valencià i les Illes Balears, així com el Defensor del Pueblo, els grups 
municipals del PSC, ERC, ICV-EUIA i CIU de l’Ajuntament de Gavà, proposen al Ple 
l’adopció dels següents ACORDS: 

   
1. Expressem el nostre rebuig a la sentència dictada pel Tribunal Constitucional i exigim 

respecte al contingut íntegre dels acords polítics de convivència i autogovern refrendats 
pel poble de Catalunya.  

2. Mostrar  el nostre  suport a les iniciatives institucionals, polítiques i ciutadanes que es 
promoguin en defensa de l’Estatut i en favor la legitimitat de les decisions referendades 
pels catalans i catalanes.  

3. Animem a totes les institucions catalanes, la societat civil i la ciutadania a mostrar el 
rebuig unànime a una sentència que estableix el topall fins on pot arribar Catalunya, a 
nivell d'autogovern.  

4. Fem una crida a tots els ajuntaments de Catalunya a aixecar la seva veu amb un crit 
unànime en defensa de l’Estatut. En un moment com l’actual, el municipalisme s’ha 
d’expressar amb claredat i com el que és, la base sòlida d’aquest país i el referent polític 
més directe i pròxim de la ciutadania. 

5. Animem al conjunt d’institucions catalanes i estatals per tal que s’emprenguin totes les 
accions polítiques necessàries per fer possible el màxim compliment i el 
desenvolupament ple del que l’Estatut vigent des del 2006 preveu i estableix. Allò que 
s’ha pactat i refrendat, s’ha de complir.  

6. Notificar aquest acord als grups polítics del Parlament de Catalunya, a la Presidència de 
la Generalitat, a la Federació de Municipis de Catalunya, a l’Associació Catalana de 
Municipis i Comarques, al Tribunal Constitucional, als grups polítics de les Corts 
Generals i al Govern d’Espanya.” 

 
Després de la lectura del text conjunt, va fer ús de la paraula el senyor Miguel Ángel Ibáñez, en 
nom de Ciutadans, el qual emprant la llengua castellana, va començar la seva intervenció 
indicant que donada la trajectòria dels partits signants de la declaració, consideraven normal que 
haguessin presentat una declaració en els termes en que havia estat llegida, si bé algun d’aquests 
partits davant de les eleccions autonòmiques ja havia començat a desmarcar-se per no perdre la 
collita de vots d’aquesta tardor. Així les coses, el Sr. Ibáñez va dir que entenien lògic que es 
volés un estatut tal com havia estat redactat, ja que aniria molt bé que mitjançant un estatut 
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intervencionista i endogàmic, fer que tot comencés i acabés a Catalunya. Seguidament, el Sr. 
Ibáñez es va preguntar perquè tenien por a donar més drets als catalans? A qui perjudicava que 
els catalans tinguessin dret a recórrer al Defensor del Pueblo del Govern Central? A qui 
perjudicava que els catalans podessin acudir al Tribunal Superior de Justícia espanyol? A qui 
perjudicava que en les escoles s’utilitzessin com a llengües vehiculars les dues oficials? 
Aleshores, perquè aquest interès en negar aquests drets? Així mateix, el Sr. Ibáñez va dir que es 
defensava un estatut que s’havia fet a mida, parlant en nom de la democràcia i del desig de la 
societat catalana, saben que tant sols es disposava del suport d’un 35,78 %  dels catalans, 
oblidant i depreciant al 67, 91 % de catalans que van votar si a la Constitució, per cert, un 
percentatge per sobre de la mitja. D’altra banda, el Sr. Ibáñez va dir que es confonia la unitat 
nacionalista amb la unitat de Catalunya i el desig de la majoria de la classe política catalana, 
amb el desig dels catalans, fins el punt que es van presentar les declaracions polítiques per 
separat, quan encara no es coneixia el text de la sentència, sinó només el Fallo, però amb això ja 
n’hi havia prou per seguir fent-se les víctimes. Parlaven de limitacions a l’autogovern, però 
realment es necessitava un nou estatut quan hi havien més de cinquanta competències per 
desenvolupar l’any en que es va iniciar? Es parlava d’un atac a la dignitat, però no era atacar a 
la dignitat de Catalunya donar rodalies a la mateixa persona que se li va ensorrar el Carmel? No 
era atacar a la dignitat de Catalunya que alguns partits estiguin esquitxats per casos de corrupció 
i d’alguna cosa més que sospites de rebre comissions i percentatges? No era atacar a la dignitat 
de Catalunya omplir les institucions de familiars, amics, càrrecs de confiança, informes 
innecessaris i subvencions partidistes? A part d’això, certament, algú es creia que la 
independència solucionaria els problemes de Catalunya, però de la mateixa manera, entenia que 
hi havien altres persones que defensaven coses en les que no creien, perquè els seus partits, a 
l’igual que no dubtaven en suggerir manifestos conjunts a la premsa i als col·legis professionals, 
tampoc dubtaven en enviar escrits a funcionaris per recomanar assistir a determinats actes, això 
sí, sense uniforme. Tampoc dubtaven en aplicar una fèrria disciplina de partit que implicava 
caure de les llistes quan suposava expressar una certa reticència a allò que el partit havia decidit. 
Precisament per això, va dir el Sr. Ibáñez, si des de Ciutadans es propugnava un sistema de 
llistes obertes era perquè els polítics es deguessin a qui els van votar i no pas al partit, ja que 
estaven segurs que amb un sistema de llistes obertes en la qual predominés la consciència del 
regidor o del parlamentari per sobre de la imposició del partit, aquesta votació i moltes altres 
donarien un resultat molt diferent. Així mateix, va dir el Sr. Ibáñez, imposaven en el carrer allò 
que ja havien aconseguit imposar en les institucions, per bé que el grup municipal de Ciutadans 
seguia opinant el contrari, compartint aquella frase que va dir Adolfo Suárez: “Hay que hacer 
normal en las instituciones lo que es normal en la calle”, afegint que per Ciutadans això no 
passava pel text original de l’estatut, sinó per un Estatut d’acord amb la Constitució. Per tant, va 
concloure el Sr. Ibáñez, Ciutadans votaria en contra de la declaració, no sense abans recordar 
que mentre es preocupaven i mobilitzaven per construir un país, la Generalitat gestionava tant 
malament els seus recursos que no aconseguia col·locar les seves emissions de deute, i que en 
aquest mateix ple l’equip de govern havia presentat una proposta amb una carència de dos anys 
per part del deute municipal; per tant, com corejaven els treballadors de Nissan Ibérica “Menos 
banderas y más trabajo”. 
 
 
A continuació va fer ús de la paraula el Sr. Josep Llobet, en nom del PPC, només per indicar 
que la seva intervenció consistiria en la lectura de la declaració que faria posteriorment. 
 
 
D’altra banda, el Sr. Ramon Castellano, en nom de CiU, va dir que es guardaria la contesta una 
vegada s’hagués donat lectura a la declaració política presentada pel grup de Ciutadans.     
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Així les coses, el Sr. Alcalde va demanar si calia defensar la declaració conjunta, o es podia 
entendre que ja estava suficientment defensada, demanant-se la paraula per part de la Sra. Marta 
Jiménez. 
 
Atorgada aquesta, la Sra. Marta Jiménez, en nom d’ERC, va dir que en resposta a la intervenció 
de Ciutadans, que irònicament havia dit que algun dels signants de la declaració conjunta veien 
la resolució de tots els problemes de Catalunya en l’Estatut, va dir que això no era cert, atès que 
el seu grup pensava que encara hi havien altres maneres per solucionar els problemes de 
Catalunya, que eren tants com havia dit i potser més i tot, i molts del quals potser no els 
tindríem si tinguéssim capacitat d’autogovern pròpia i suficient per a la seva resolució, 
finançament suficient per resoldre’ls, infrastructures, recursos, és a dir, mil coses que ara, entre 
d’altres, gràcies a la sentencia, continuaríem sense tenir. Per altra banda, la Sra. Jiménez va 
recordar que el seu partit no va votar favorablement l’estatut, sense poder atorgar-se el mèrit de 
dir que aquest era el seu estatut, però el va votar el poble de Catalunya, i li agradés o no al Sr. 
Ibáñez, trenta-cinc amunt o trenta-cinc avall, si eren més o eren menys, va guanyar per majoria, 
i el Sr. Ibáñez, que sempre al·ludia a la democràcia i a l’imperi de la llei i de les urnes, no podia 
posar en solfa un estatut aprovat democràticament només perquè el percentatge no li agradava o 
no li semblava suficient. A més, va dir la Sra. Jiménez, amb aquesta sentència s’havia fet alguna 
cosa més que retocar un estatut, que ja prou retallat i espatllat havia quedat, recordant que 
aquest estatut no era el que havia sortit del Parlament de Catalunya, sinó el que havia sortit del 
Congrés, i malgrat tot, de bona fe, el poble de Catalunya li va donar el seu vot favorable. La 
sentencia, va indicar la Sra. Jiménez, no només retocava alguns articles de l’estatut, sinó que era 
un veritable cop de porta als nassos pels catalans de bona fe que es pensaven que encara era 
possible entendre’s amb Espanya, que encara era possible que ens donessin una coseta més, que 
encara era possible que ens deixessin de mirar tant malament, que encara era possible algun 
enteniment. La sentencia havia deixat molt clar que això no era possible, i no pas perquè els 
catalans no haguéssim posat de la nostra banda tot el que estava en les nostres mans, fins i tot, 
acceptar un estatut retallat, raspallat i afaitat, i això a més per un Tribunal deslegitimat, però no 
perquè els seus membres estiguessin caducats, que tant s’hi feia, sinó perquè era un Tribunal 
que no estava escollit democràticament, i a més, que els seus membres no eren escollits per 
raons de mèrit, ni per raons de competència, ni per cap altra raó que no fos una afiliació política, 
que si no s’expressava en forma de carnet i de quota de partit, sí que s’expressava en forma 
d’ideologia. Per tant, no era un tribunal neutre ni innocent, i les seves sentencies tenien clau i 
interpretació política; per tant, no servia al·ludir a l’imperi de la llei o el respecte a les normes 
del joc, quan el joc ja naixia amb unes normes viciades. 
 
 
Per la seva banda la Sra. Raquel Sánchez, en nom del PSC, va dir que en relació a la declaració 
política i a la intervenció que havia fet el portaveu de Ciutadans, havia de manifestar que el que 
volia fer aquesta declaració, o almenys era aquesta la intenció del seu grup, compartida amb la 
resta de grups que l’havien subscrit, era la de manifestar la voluntat de que no estaven satisfets 
amb la sentencia dictada pel Tribunal Constitucional després de tres anys de deliberacions i de 
molts intents fallits d’emetre una resolució, ja que entenien que no respectava la voluntat 
manifestada pel poble de Catalunya en algunes qüestions molt importants d’aquest estatut, i 
això era important, ja que tal com havia dit la Sra. Jiménez, el Sr. Ibáñez al·legava moltes 
vegades la defensa de la democràcia, la sentencia no respectava aquesta voluntat manifestada 
democràticament pel poble de Catalunya. Però malgrat l’anterior, la Sra. Sánchez va dir que 
volia deixar molt clar que el PSC seguia compromès amb aquest estatut, que volien el seu 
desenvolupament íntegra i ple, i per això calia la màxima unitat entre les forces polítiques 
catalanes per aconseguir-ho, ja que estava convençuda d’això, i no se seguien pas ni els dictats 
ni les imposicions de ningú, al menys dins del PSC no s’acceptaven imposicions de ningú. De la 
mateixa manera, va dir la Sra. Sánchez, també volien manifestar el seu recolzament exprés al 
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President Montilla, que havia demanat que la societat catalana i les institucions expressin 
cívicament i serenament el rebuig a la sentencia i el respecte que exigíem al nostre país, a la 
nostra nació, a les seves institucions i al que deia i que era més important, el text votat pels 
ciutadans; no donaven el debat per tancat, instaven al govern a desenvolupar a través de tots els 
mecanismes polítics, jurídics, legislatius i de cooperació institucional el potencial d’autogovern 
que estava contemplat en ‘estatut, perquè entenien i estaven convençuts també que la realitat 
nacional catalana, tal i com estava expressada en el preàmbul de l’estatut, tenia perfecte cabuda 
en el marc jurídic i polític definit per la Constitució de 1978. Finalment, la Sra. Sánchez va dir 
que no volia deixar de fer una pregunta retòrica al Sr. Ibáñez, consistent en demanar-li a qui 
perjudicava les disposicions i els drets que defensava l’Estatut, recordant al mateix temps que en 
la seva exposició havia fet una espècie de totum revolutum, parlant de corrupció, sense acabar 
d’entendre del tot a què venien a treure aquestes referències a un fet que en aquests moments no 
corresponia i a més era indigne.  
 
 

---------- 
Es va absentar definitivament de la sessió la Sra. Anna Becerra. 

---------- 
 
 
2) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICI PAL DE PPC EN 

RELACIÓ A LA SENTÈNCIA DEL TRIBUNAL CONSTITUCIONAL SOBRE 
L’ESTATUT D’AUTONOMIA DE CATALUNYA.  

 
La DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPA L DEL PPC, 
també en relació en relació a la sentència del Tribunal Constitucional sobre l’Estatut d’Autonomia 
de Catalunya i que es transcriu en la recensió del debat que figura a continuació a l’acta de la 
sessió, no va resultar aprovada atès que en la votació només  va obtenir quatre (4) vots a favor 
(3 PP i 1 C’s) i setze (16) en contra (11 PSC, 2 ERC, 2 ICV-EUiA i 1 CiU), sense aconseguir, 
per tant, el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres 
de la Corporació presents a la sessió (20 dels 21 que legalment la composen, ja que estava absent 
en aquest moment la regidora sra. Anna Becerra) tal com estableix l’art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 
2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local. 
 

---------- 
 
A continuació, es va debatre la declaració presentada pel Grup del PPC, que va ser defensada 
pel Sr. Josep Llobet literalment  en els següents termes 
 

“El Tribunal Constitucional ha emès el seu judici sobre l’Estatut d’Autonomia de 
Catalunya. 

 
La democràcia exigeix el respecte escrupolós de l’Estat de Dret i de la Constitució. 
Totes les controvèrsies polítiques han de respectar les regles del joc democràtic que són 
la garantia de les nostres llibertats. Fora del marc constitucional no ha hi cap alternativa 
democràtica.  

 
En aquest procés, no hi ha vencedors ni vençuts, només guanya la democràcia i l’Estat 
de Dret que són valors de tots els demòcrates. 

 
Tots els demòcrates, amb independència de les postures defensades fins avui sobre la 
matèria objecte d’aquesta resolució, tenen el deure i la responsabilitat ètica de 
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reconèixer que no hi ha legitimitat democràtica al marge de la Constitució i que, 
aquesta, determina que és el Tribunal Constitucional qui interpreta les lleis, inclosa una 
llei tant important com l’Estatut d’Autonomia de Catalunya. 

 
Amb la resolució, el Tribunal Constitucional garanteix les llibertats dels catalans i les 
catalanes i un Estatut plenament constitucional. 

 
Davant la greu situació econòmica que pateix el país, proposem al Ple l’adopció dels 
següents acords: 

 
PRIMER: Fer una crida a la responsabilitat de tots els partits i institucions públiques, 
per concentrar els esforços en donar resposta a una crisi econòmica que ha deixat sense 
feina a centenars de milers de catalans. Ara no és el moment de generar enfrontaments 
institucionals sinó d’abocar-nos a que Catalunya torni a ser una economia generadora 
d’ocupació. 
SEGON: Reclamar el desenvolupament lleial de l’Estatut, ara plenament constitucional,  
per part dels governs espanyol i català, i el compliment de la sentència per part de tots. 

 
TERCER: Encoratjar tots els partits democràtics, tant a Catalunya com al conjunt 
d’Espanya, a donar per tancat el debat sobre la constitucionalitat de l’Estatut i a centrar-
nos en els problemes reals dels ciutadans com són la creació de llocs de treball, la 
seguretat, la immigració, l’educació, la sanitat, el manteniment de les pensions, etc. 

 
QUART: Comunicar l’adopció d’aquests acords al Parlament de Catalunya, al Govern 
de la Generalitat, al Govern espanyol, i a la Federació de Municipis de Catalunya”. 
  

 
Seguidament va fer ús de la paraula el Sr. Ramon Castellano, en nom de CiU, el qual va dir que 
seria molt breu ja que els posicionaments del diferents grups estaven molt clars, i en aquest 
sentit, va dir que només volia dir-li als companys del PPC que no aconseguirien callar-los, que 
no ho havien aconseguit els seus avantpassats en tres-cents anys i no ho aconseguirien ara ni en 
el futur, i per tant, la dignitat, la llibertat i els drets dels/les catalans/es no els callaria ningú, i 
menys allò que els molestava tant com era la nostra pròpia llengua. Per tant, per molt que el 
PPC volés desviar l’atenció i barrejar qüestions de crisi econòmica, d’atendre necessitats més 
urgents, a part d’haver-nos de preocupar en el dia a dia per un benestar econòmic i social, també 
era cert que a Catalunya, com a la resta de pobles i nacions del mon, teníem un sentiment de 
país, de comunitat, que es deia nació, amb la plena voluntat de ser-ho, fet que no ofenia a ningú 
ni tampoc feia mal a ningú, sentiment aquest que el PPC no el podria treure mai, com no havien 
pogut fer-ho al llarg de la història amb els molts atacs que havia rebut Catalunya, Per tant, el 
grup municipal de CiU votaria en contra de la declaració.                                              
 
 
De la seva banda la Sra. Emma Blanco, en nom d’ICV-EUiA, va dir que també seria molt breu, 
indicant que li agradaria dir dues coses. La primera, felicitar al PPC per canviar d’actitud i fer ús 
del seu dret a presentar declaracions polítiques en aquest plenari, fet que feia pocs mesos 
estaven intentant vedar. I la segona, que respecte de les referències que el PPC feia en la seva 
declaració sobre la Constitució i l’estat de dret, calia recordar que no era la constitució 
espanyola la que feia la democràcia,  sinó que era la democràcia la que havia fet la constitució,  
i per tant la democràcia no consistia només en allò que deia la constitució, sinó en allò que deia 
el poble. I en aquesta qüestió, el poble no només havia dit, sinó que havia cridat varies vegades i 
havia posicionat el seu vot de manera molt clara sobre el tema de l’estatut, no només a les urnes, 
sinó també a la manifestació del 10 de juliol, que va esdevenir un èxit i va marcar un punt 
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d’inflexió històric, recordant que havia estat el PP qui havia trencat aquesta línia portant 
l’Estatut al Tribunal Constitucional, que per cert, era el mateix al que apel·laven per tal 
d’intentar no complir altres lleis vigents com per exemple la del dret al propi cos. En definitiva, 
va dir la Sra. Blanco, el poble català es va pronunciar, i en aquest sentit, tal com deia la pròpia 
declaració política presentada pel PPC, ICV-EUiA estava d’acord amb una cosa, que ens 
havíem de preocupar pels problemes reals dels catalans i catalanes, afegint la Sra. Blanco que 
no calia que el Sr. Llobet es preocupés, ja que a més de treballar en temes nacionals, el seu grup 
portava també molt de temps treballant en la defensa dels drets socials i laborals i perquè 
aquests fossin un punt prioritari en els eixos de les agendes polítiques.   
 
 
Per la seva part la Sra. Raquel Sánchez, en nom del grup del PSC, va manifestar que els cridava 
especialment l’atenció la declaració política presentada pel grup del PPC, indicant en aquest 
sentit que no era fàcil el paper que li tocava jugar a aquest grup, després de ser conscients del 
rebuig que havia generat aquesta sentencia, que havia nascut com a conseqüència d’un recurs 
interposat pel PP, de la mateixa manera que – va dir la Sra. Sánchez -  no deixava de 
sorprendre-la que ara fos el PP qui demanés serenitat i concòrdia davant d’aquesta sentencia, 
quan aquest havia estat l’instigador d’un sentiment de rebuig a Catalunya, mitjançant 
campanyes de recollida de signatures, de desprestigi i també de tot un seguit de despropòsits, 
com per exemple el fet d’afirmar que amb aquest estatut es trencava Espanya. Doncs bé, tot 
semblava indicar que durant aquests anys de desplegament de l’estatut no s’havia trencat res. 
D’altra banda, la Sra. Sánchez va dir que malgrat tot l’anterior, des del PSC es farien tots els 
esforços que es podessin per tal d’assegurar el respecte íntegre i el desenvolupament íntegre 
d’aquest estatut, perquè per sort, també s’havia de dir, malgrat la sentencia, també estava clar 
que el PP no se n’havia sortit en la seva estratègia, que no era altra que la fulminar i liquidar 
l’estatut. A més, va dir, el PPC feia també referència, a l’igual que la declaració presentada per 
Ciutadans, al fet de que calia preocupar-nos menys de l’estatut i preocupar-nos més dels 
problemes de la Catalunya real, quan el cert era que el grup del PSC estava plenament 
convençut que aquest estatut era el que faria possible enfrontar-nos seriosament als problemes 
de la Catalunya real, perquè com ja s’havia demostrat durant el seu desplegament, aquest estatut 
comportava un reconeixement de la nostra identitat nacional, majors competències, una millora 
de recursos i també dels instruments de què ens havíem dotat per a la defensa dels nostres 
interessos o per solucionar els nostres problemes. 
 
 
Per altra banda la Sra. Marta Jiménez, en nom d’ERC, va assenyalar que seria molt breu, 
indicant que només volia fer una reflexió, en el sentit de que no deixava de fer-li gràcia el fet de 
que quan a algú no li interessava un tema polític en concret, automàticament decidia que era un 
problema que no interessava a ningú més, i que per tant, als ciutadans tampoc els interessava, 
com passava en el cas de l’estatut, i que si fa no fa, era més aviat una qüestió que ens havíem 
inventat, perquè no teníem altra feina a fer. A aquests efectes, la Sra. Jiménez va dir que si el 
grup del PPC es pensava que quan més d’un milió de persones sortien al carrer per protestar 
contra una sentència i per reclamar un text legal, per bé que no eren tots els catalans,  es devia al 
fet que potser aquell dia les persones que hi van assistir no tenien altra cosa a fer, podia ser una 
visió legítima, però sens dubte una visió esbiaixada, afegint que potser s’ho haurien de 
replantejar.             
 
 
En darrer terme va prendre de nou la paraula el Sr. Josep Llobet, indicant que també seria molt 
breu, atès que era una qüestió que considerava ja suficientment debatuda, afegint que ja havíem 
tingut mostres suficients en el Parlament de Catalunya i en el Congrés dels Diputats de les 
mostres d’unitat que avui es demostrava, assenyalant que al Parlament s’havia arribat finalment 
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a un consens, però en el lloc on estava residenciada la sobirania nacional, que era el Congrés 
dels Diputats, es va demostrar la gran “unitat” de les forces polítiques catalanes. En aquest 
sentit, el Sr. Llobet va dir que indicar que havien presentat la declaració política perquè era un 
tema prou important, per bé que seguien sense compartir el que eren les declaracions polítiques, 
recordant però al mateix temps que encara restaven pendents alguns recursos en relació a 
l’estatut, com per exemple el del Defensor del Pueblo, socialista, el Govern balear, socialista, el 
Govern de l’Aragó, socialista, etc. sense que ningú podés assegurar que no hi haguessin més 
retallades en el futur. En tot cas, va dir el Sr. Llobet, el PPC defensava el que defensava, afegint 
que no tenia clar si els seus avantpassats van treballar o no en la defensa de Catalunya, però sí 
que podia ben assegurar que molts dels avantpassats que avui estaven en aquí segur que no ho 
van fer perquè no hi eren. Per tant, va concloure el Sr. Llobet, de lliçons de catalanitat, 
sincerament, poques, cadascú feia el que feia i defensava els interessos de Catalunya i 
d’Espanya com considerava convenient. 
 
 
El Sr. Alcalde va intervenir només per puntualitzar que el Defensor del Poble no tenia 
adscripció política per llei. 
 
 
Sotmesa la declaració a votació, aquesta va ser rebutjada tal com ha quedat expressat al 
començament d’aquest punt. 
 
 
 
3) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICI PAL DE 

CIUTADANS EN RELACIÓ A LA SENTÈNCIA DE L’ESTATUT D’ AUTONOMIA 
DE CATALUNYA.  

 
La DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPA L DE C’s, també 
en relació en relació a la sentència del Tribunal Constitucional sobre l’Estatut d’Autonomia de 
Catalunya i que es transcriu en la recensió del debat que figura a continuació a l’acta de la sessió, 
no va resultar aprovada atès que en la votació només  va obtenir quatre (4) vots a favor (3 PP i 
1 C’s) i setze (16) en contra (11 PSC, 2 ERC, 2 ICV-EUiA i 1 CiU), sense aconseguir, per tant, 
el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents a la sessió (20 dels 21 que legalment la composen, ja que estava absent en 
aquest moment la regidora sra. Anna Becerra) tal com estableix l’art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local. 
 

---------- 
 
El Sr. Miguel Ángel Ibáñez, en nom de Ciutadans, va donar lectura a la declaració política 
presentada pel seu grup, que literalment deia el que segueix:   
 

“Con cuatro años de retraso y tras intolerables presiones políticas, ya tenemos el fallo 
del Tribunal Constitucional sobre el texto del Estatuto de Cataluña del 2006.  

 
Dicha sentencia ha generado reacciones airadas en los partidos independentistas, tanto 
los que forman el tripartito PSC, ICV-EUiA y ERC  como en CiU, que lo califican de 
ataque a la dignidad de Cataluña y llaman a salir a las calles en defensa del texto integro 
del Estatuto propuesto originariamente.  
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Respetar la democracia implica respetar el Estado de Derecho. Las sentencias, y esta no 
es una excepción, no atacan a nadie ni se hacen en contra de nadie, sino que se limitan a 
aplicar el Derecho y en este caso eso se traduce en adecuar el Estatut a la Constitución 
que nos dimos todos en las urnas, por amplia mayoría no sólo de los votos emitidos, 
sino de todos los llamados a las urnas. 

 
Cada formación política tiene derecho a desarrollar su legítimo proyecto para cada 
ámbito territorial, pero no valen los atajos ni salirse de las normas de convivencia 
democrática. 

 
Aquellas formaciones cuyo proyecto para Cataluña vaya más allá del actual redactado 
de la Constitución, deben utilizar los mecanismos previstos para la modificación de la 
misma sin utilizar alternativas falsamente democráticas, cuando constatan que no 
disponen de las mayorías necesarias para la viabilidad de sus propuestas de cambio.  

 
 

Teniendo además en cuenta la convocatoria de manifestación para el día 10, la posición 
del Presidente Sr. Montilla y el llamamiento a la unidad de todos los partidos, 
proponemos al Pleno del Ayuntamiento de Gavà la adopción de los siguientes acuerdos: 

 
 

ACUERDOS 
 

Primero: Solicitar al Presidente de la Generalitat catalana, al gobierno que preside y a 
las fuerzas y partidos políticos presentes en Parlamento autonómico, el acatamiento de 
la sentencia sobre el Estatut y el completo desarrollo de las capacidades de auto-
gobierno que le corresponden. 

 
Segundo: Solicitar a todas las fuerzas políticas catalanas que muestren el respeto que 
corresponde al Poder Judicial y de manera especial al Tribunal Constitucional, pues si 
bien se puede discrepar de un Fallo o de una Sentencia, no se debe desprestigiar al 
organismo que la ha adoptado. 

 
Tercero: Que el Ayuntamiento de Gavà inste a todos los partidos políticos a un gran 
pacto de unidad que englobe, no a 4 sino a la totalidad de los 6 partidos políticos con 
representación parlamentaria en Cataluña, posibilitando así hacer un frente común para 
resolver los problemas de la Cataluña Real: el paro, la crisis, la corrupción política, 
divorcio política-sociedad, la inseguridad, la inmigración descontrolada, el fracaso 
escolar, la sanidad, el importe de las pensiones, el salario mínimo, etc. De modo que se 
posibilite el que nuestra Comunidad vuelva a ocupar el papel de motor económico, de 
generadora de empleo y de avance social que ha ocupado tradicionalmente dentro de 
España. 

 
Cuarto: Comunicar la adopción de estos acuerdos al Gobierno español, a la Generalitat 
de Cataluña, así como al Parlamento catalán y los partidos políticos en él 
representados”. 

 
 
A continuació va fer ús de la paraula el Sr. Ramon Castellano, en nom de CiU, el qual va indicar 
que més aviat semblava que el Sr. Ibáñez somniava truites, perquè demanar que les sis formacions 
polítiques amb representació al ple de l’ajuntament es posessin d’acord respecte del tema de 
l’estatut, podia quedar molt bé, però no sabia pas a qui volia convèncer, ja que era pràcticament 
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impossible. CiU, per exemple, defensava la voluntat i el dret a decidir de una comunitat de gent, 
que en aquest cas es deia Catalunya, integrada per catalans i catalanes, amb voluntat de respectar 
allò que aquests/es, democràticament i lliurement, decidissin el que volien ser i fins a on volessin 
arribar, donant-se el  cas que l’any 2006 aquesta comunitat va decidir de dotar-se d’un determinat 
grau d’autogovern, recordant que en democràcia, per sobre de la voluntat del poble no hi havia 
res. Així les coses, el sr. Castellano va dir que no sabia perquè el grup de Ciutadans s’entestava 
tant en defensar la democràcia, les lleis i les normes, i després, ho interpretava a la seva manera, 
com per exemple, com li havien recordat altres portaveus, quan li interessava donava dades 
percentuals, i quan no li interessava, no les donava. L’Estatut, va dir el Sr. Castellano, va ser 
aprovat majoritàriament pel poble de Catalunya, i això el Sr. Ibáñez ho havia d’entendre, li 
agradés o no li agradés. La sentencia del Tribunal constitucional, va dir el Sr. Castellano, era un 
atac a la dignitat del poble de Catalunya, i com a català, se sentia atacat en la seva dignitat, de la 
mateixa manera que la declaració política presentada per Ciutadans la considerava també un atac a 
la seva dignitat com a català, i ho deia perquè el Sr. Ibáñez, en el seu redactat, escrivia la paraula 
Catalunya emprant la lletra “ñ” i la paraula Gavà amb accent tancat, i si hagués escrit Ramon, de 
ben segur que també l’hauria accentuat. “Respecti les lleis”, li va dir el Sr. Castellano, “respecti la 
llei de topònims”, ja que s’erigia en un ferm defensor de la llei, una llei que havia entrat en vigor i 
no havia estat impugnada,  que establia que els noms no es canviaven,  que Gavà es deia “Gavà” i 
no pas “Gavá”, i que Catalunya, dins de l’àmbit d’aquesta Comunitat Autònoma, s’escrivia amb 
“ny”, i no pas amb la lletra “ñ”, actitud aquesta que molestava una mica. Així les coses, el Sr. 
Castellano va recordar un fragment de la poesia de Maragall que deia “Escolta mare pàtria, 
Espanya, la veu d’aquesta filla teva, Catalunya, que et parla en llengua no castellana, i que et 
demana que l’estimis tal com és”. Per això, va dir el Sr. Castellano, si a ell la seva mare no se 
l’estimava tal com era, evidentment ell deixaria d’estimar-la o ella deixaria d’estimar-la a ell. A 
aquests efectes, el Sr. Castellano es va preguntar perquè Espanya només podia estimar a 
Catalunya de la manera que Espanya volia que fos, quan era ben cert que Catalunya era com era, 
amb les seves virtuts i amb els seus defectes, demanant que deixessin que Catalunya fos com era 
en realitat, que era la Catalunya que volien els catalans i les catalanes que la formaven, i no una 
Catalunya que no volia ser. D’altra banda, el Sr. Castellano va dir que aquests posicionaments el 
que provocaven era allò que no volien o que deien que no volien, que era que augmentés el 
separatisme i l’independentisme, així com un sentiment antiespanyol, afegint que cada vegada hi 
havia més gent que deia que el separatisme no l’entusiasmava però tampoc l’atemoritzava. En 
definitiva, el Sr. Castellano va dir que volia ser català, i si per ser català, podia ser espanyol o 
europeu, cap problema, però si per a ésser català havia de deixar de sentir-se català, preferia deixar 
de sentir-se espanyol o europeu, si calgués. Per concloure, el Sr. Castellano va manifestar que 
entenia que havia de ser molt difícil ser del Barça a Madrid, una mica menys ser del Madrid aquí a 
Catalunya, de la mateixa manera que també entenia que havia de ser molt difícil no sentir-se català 
com la resta, sense que això volés dir que no se sentís català, i això ho provava el fet que la seva 
formació política, amb aquesta ideologia i amb aquesta manera d’actuar, les enquestes ja venien a 
dir quines eren les seves previsions en les properes eleccions.  
 
 
En darrer terme va intervenir de nou el Sr. Miguel Ángel Ibáñez, només per fer un simple 
comentari, demanant una vegada més que no es repartissin carnets de catalanitat, preguntant-se en 
aquest sentit qui i en base a què atorgava el dret per decidir si un era o no un bon català, si ho era 
aquell que pensava con els signants de la declaració conjunta, o pel contrari, aquell que no 
pensava d’aquesta manera, amb una certa sorneguera se li venia a dir que ni tan sols  era català, la 
qual cosa ja donava una idea del tarannà amb que s’empraria un estatut endogàmic i a on tot 
comencés i acabés a Catalunya. 
 
Sotmesa la declaració a votació, aquesta va ser rebutjada tal com ha quedat expressat al 
començament d’aquest punt.       
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---------- 

 
Esgotats els assumptes a discutir, el Sr. Alcalde-President dóna per acabada la sessió essent les 
dinou hores, quaranta-cinc minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono fe. 
   
           L’Alcalde                                                                                             El Secretari 
 
 
 
 
 
Joaquim Balsera García                                                                     Guillermo de Prada Bengoa 
 


